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Руснаци масово пРодават 
имотите си по моРето

Следващият 
брой на вестник 
„Черноморски 

фар“ ще излезе 
на 16 март

12 фирми поискаха да стопанисват 
кафенето в Морското казино

професори-жени  
в политиката 

Проф. Юлия Йоргова-Форд,
„БСП за България“: 

Проф. Севдалина Турманова,
                             ГЕРБ-СДС:

интелигентните хора  
могат да се допълват без  
да се делят по пол

„Лабораториите” на 
политиката и на науката 

работят по сходни правила
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Дона МИТЕВА

Руснаците, които от 
брокери се броят за вто-
рата вълна чужденци, за-
купили жилища покрай 
морето, започват да се 
оттеглят. След ирландци-
те и англичаните, и бра-
тушките продават жили-
щата си. 

Според брокери две 
са основните причини 
– едната е ковид-криза-
та, която ги принуди вече 
година да не са вижда-
ли българските домове, 
а другата е падането на 
рублата. 

Докато руснаците се 
оттеглят от пазара за не-
движими имоти, българи 
започват да инвестират 
смело в тази ниша. 

Близо деветдесет про-
цента от имотите, закупе-
ни от руснаци в Поморие 
и Бургас, това лято оста-
наха затворени. Техните 
стопани не можаха да се 
възползват от тях, а камо 
ли да направят „далаве-
рата“ като предходни го-
дини – да пуснат и наема-
тели срещу някоя и друга 
рубла и така да си изка-
рат парите за поддръжка 
на БГ жилището.
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Георги РУСИНОВ

От днес за цялата Бурга-
ска област влиза в сила 
нова заповед на директо-
ра на РЗИ-Бургас д-р Геор-
ги Паздеров. В периода от 
12 до 26 март учениците от 
5 до 12 клас преминават на 
онлайн обучение. В преду-
чилищните и детските гра-
дини децата ще могат да 
отсъстват по решение на 
родителите. Груповите за-
нятия, екскурзиите и из-
вънкласните дейности съ-
що се забраняват. 

Маските остават задъл-
жителни за носене на от-
крити и закрити обществе-
на места. Паздеров кон-
кретизира, че ще се отнася 
за места с повече струпва-
ния на хора – например 
„Краснодар“. В заповедта 
ясно се посочва, че не се 

отнася за улици, площади, 
градини и паркове, освен 
ако не е налице струпване 
на хора. 

Ресторантите ще рабо-
тят до 22:00 часа, без жива 
музика и с изключително 
засилен контрол и провер-
ки, които започнаха още от 
сряда вечерта. Изискване-
то за 50% заетост, не пове-
че от 6 души на една маса 
и разстояние от 1.5 метра 
от седалка до седалка ос-
тават задължителни. Пер-

соналът трябва да носи 
маски постоянно.

„Ще бъдат налагани 
санкции. Дори при неспаз-
ване на мерки ще има и за-
тваряне на заведения“, 
обясни директорът на РЗИ-
Бургас.

Моловете и фитнесите 
засега продължават да ра-
ботят. По-рано се коменти-
раше тяхното евентуално 
затваряне. Паздеров пояс-
ни, че това все пак ще ста-
не в момента, в който за-
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Учениците - онлайн, молове и фитнеси  работят, с маски - на откритите пазари

Спад на случаите с коронавирус в Бургас област 
показва проверка на „Черноморски фар“ в РЗИ-
Бургас. В бюлетина регистрираните за 10 март слу-
чаи са 102. За 9 март бяха 444.

На 10 март от 13-те общини Бургас отново е с най-
много случаи – 63. Следват Несебър със 7, Карно-
бат, Камено и Средец с по 5, Царево и Созопол – 4, 
Сунгурларе – 3, Приморско – 2. Само по един нов 
случай има в общините Айтос, Поморие, Малко 
Търново и Руен.

Общо хоспитализираните от тях са 16. Останали-
те са на домашно лечение. В реанимация и тежко 
състояние се намират двама души. Сред новите 
случаи този път няма медицински лица. По един 
учител и ученик са се разболели. Починалите от ко-
ронавирус са 8 души.

Общо за област Бургас от началото на пандемия-
та случаите с регистрирани положителни проби за 
COVID-19 към 10 март са 17 035. Излекувани са 
11 642 лица. Хоспитализирани общо 376 пациенти. 
На домашно лечение са 4475 лица. Починали са 542 
души.

Здравният министър Костадин Ангелов обяви си-
туацията в Бургас за тревожна

По улиците маските ще се слагат при струпване на хора

Драстична разлика в 
случаите за два дни

„Черноморски фар“

Стартираха строително-монтажните 
работи в СУ „Св. св. Кирил и Методий“ в 
Средец. Срокът за изпълнението им е 
180 дни. С инвестиция от 1 025 847,78 лв. 
най-голямото училище в общината ще се 
превърне в съвременна образователна 
институция, отговаряща на изисквания-
та, които имат учители, ученици и роди-
тели. 

С парите ще бъде подменена дограма-
та, ще бъдат топлоизолирани външните 
стени. Дейностите включват и ремонтни 
работи по покрива на училището.

Същевременно с подкрепата на Ми-
нистерството на образованието и нау-
ката, което осигурява поетапно сред-
ствата за изпълнение на строително-
монтажните работи, продължава и ра-
ботата по ремонта на училищната сгра-
да, където ще учат най-малките ученици 
от СУ „Св. св. Кирил и Методий”. 

Ремонтът започна на 20 август 2020 го-
дина с осигурения финансов ресурс, с 
който са извършени демонтажни строи-
телни дейности. 

През март 2021 г. продължават дей-
ностите с осигурен финансов ресурс от 
МОН в размер на още 120 000 лв. и пред-
стои направа на покрив и монтаж на до-
грама, бетонова настилка по подове, то-
плоизолация на под и монтаж на ВиК 
тръбна мрежа.

Дона МИТЕВА

Юристите на Областна упра-
ва - Бургас прегледаха доку-
ментацията по провеждането 
на референдума в Обзор. Въ-
просът, на който отговаряха 
жителите на крайморския град 
и още шест села, бе: „Подкре-
пяте ли предложението за обо-
собяване на нова община с 
център град Обзор“.

Експертите не са открили 
нарушения при организиране-
то и провеждането на рефе-
рендума и затова вчера доку-
ментацията е изпратена в Ми-
нистерски съвет. По последни 
данни не е имало и постъпили 
обжалвания в Общинската из-
бирателна комисия, което е 
още една предпоставка да бъ-
дат придвижени документите в 
рамките на законовия срок на 
по-висша инстанция.

Областният управител Вълчо 
Чолаков е получил и писмото 

от жителите на село Баня и съ-
седните Козница и Паницово, 
които събраха над 200 подписа 
в подкрепа на това, че искат 
да останат в рамките на общи-
на Несебър, и че не желаят да 
са част от новообразуваната 
община Обзор, ако такава се 
създаде. Писмото също е при-
ложено в комплекта докумен-
ти, изпратени към МС.

„Писмото на жителите на 
село Баня и съседните села не 
сигнализира за нарушения. 
По-скоро то изразява желани-
ето на тези хора да не са част 
от новата община, ако се съз-
даде такава“, е коментарът на 
юристите от областната адми-
нистрация. Те обясняват съ-
що, че по закон Областна уп-
рава не  е страна. Министер-
ски съвет, МРРБ дават свое 
становище, а Президентът е 
институцията, която издава 
указ за създаването на нова 
община.

Ремонтират  
най-голямото 

училище в Средец

Дона МИТЕВА

За нови три години Илия Проданов ще е 
председател на Съюза на зърнопроизводи-
телите „Маркели“, който обхваща хора от 
бранша от общините Карнобат и Камено. То-
ва стана на проведеното в четвъртък отчет-
но-изборно събрание.

„Направихме си отчета. Казахме си бол-
ките, проблемите. За мен лично най-голямо-
то постижение е, че имиджът на Асоциация-
та, като цяло и на нашия Съюз, регионалния 
клон успях да го поддържам и да спомогна 
за издигането му. Да привлечем нови члено-
ве. И на национално ниво да ни възприемат 
като едно от най-активните звена“, коменти-
ра Илия Проданов минути след избора.

По негови думи голямата болка си остава 
това, че като манталитет още не са дости-
гнали хората дотам, че всеки един член да 
почувства ползата от членуването в Асоциа-

цията. „Опитваме се да работим упорито в 
тази посока, но манталитетът на българина е 
такъв, че „по-добре на Вуте да му е зле, от-
колкото на мен да ми е добре“. Обединение-
то около една кауза все още не е съвсем ос-
ъзнато“, допълва преизбраният председа-
тел.

Първата задача, която предстои, е засе-
дание на новия управителен съвет на „Мар-
кели“, а на 18 март - общото събрание на На-
ционалната асоциация на зърнопроизводи-
телите.

По време на събранието представители 
на Областна дирекция „Земеделие“ запоз-
наха присъстващите с предстоящата кампа-
ния по очертаване и как да извършва точно, 
без да се предоверяват земеделците на 
софтуера. 

А от застрахователна компания предста-
виха възможностите да бъде застрахована 
земеделската продукция.

Преизбраха младия и амбициозен фермер 
за председател на „Маркели“

Пратиха книжата за референдума 
в Обзор до Министерски съвет
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„Черноморски фар“

Започна рекултивацията 
на депото за битови отпадъ-
ци край Братово.

„Освен че ще се оформи 
клетката на депото, ще се 
предепонират отпадъци, ще 
се почистят околните терито-
рии и отведат инфилтратните 
води, предстои изграждане и 
на съоръжения за отвежда-
нето на намиращия се в де-
понираните материали био-
газ“, съобщи кметът на общи-
на Бургас Димитър Николов.

Биологичната рекултива-
ция включва поставяне на 
почва и засаждане на трева, 
което ще позволи мястото да 
стане естествена част от за-

обикалящата го околна сре-
да.

„Рекултивирайки това де-
по, съхраняваме природата 
на Бургас. По този начин ще 
бъдат защитени близките зе-
меделски имоти и езерото 
Вая от нежелани въздейст-
вия. Проектът има голямо 
значение за опазването на 
екосистемата в района, за-
щото няма да се допусне за-
мърсяване на повърхностни-
те води, които текат в бли-
зост до клетката“, каза още 
Николов.

Рекултивацията ще обхва-
не площ от близо 117 декара. 
Срокът за изпълнението на 
предвидените дейности е 24 
месеца.
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Откраднаха 
виното и 
брадвата на 
мъж в Средец

Кражба на 20 литра вино 
и брадва е била извършена 
в Средец, съобщиха от 
пресцентъра на Областна 
дирекция на МВР-Бургас. 
Деянието е станало в дома 
на 62- годишен мъж. В 
резултат на бързите поли-
цейски действия е задър-
жан извършителят на краж-
бата. Това е 32-годишен 
криминално проявен мъж 
от Средец. Той е направил 
пълни самопризнания и 
върнал откраднатите вещи. 
Работата по случая продъл-
жава.

Маневра прати 
пешеходец в 
болница

Мъж е пострадал при 
пътен инцидент в Карнобат. 
Това съобщиха от пресцен-
търа на Областна дирекция 
на МВР-Бургас. 47-годишен 
карнобатлия, шофьор на 
автомобил „Дачия Логан“, 
при движение на заден ход 
блъска преминаващия 
60-годишен пешеходец от 
карнобатското село 
Невестино. Той е транспор-
тиран от водача до УМБАЛ 
„Дева Мария“ - Бургас с 
натъртване в областта на 
гръдния кош. Прегледан е и 
освободен за домашно 
лечение, без опасност за 
живота.

болеваемостта в областта 
премине 600 на 100 000 ду-
ши. Това важи и за театри-
те и сценичните прояви.

Вчера заболелите бяха 
560 на 100 000 души, заяви 
в ефира на Нова ТВ д-р Ге-
орги Паздеров.

Учениците - онлайн, молове и фитнеси  работят, с маски - на откритите пазари

Бургаската полиция про-
верява по 500 души на сед-
мица за нарушения свърза-
ни с мерките за COVID-19. 
От Областна дирекция на 
МВР-Бургас поясниха за 
„Черноморски фар“, че това 
са общи проверки и обхва-
щат всякакви казуси. От не-
носене на маски на задъл-
жителните за това места, 
през нарушаване на каран-
тината, до проверки по заве-
дения и други обекти за на-
рушения на мерките.

В справка за изданието 
ни от Районен съд – Бургас 
отговориха, че за периода 
декември 2020-а – февруари 
2021-ва няма нито една об-
жалвана глоба за неносене 
на маска. Въпреки че регу-
лярно се извършват провер-
ки, както от бургаската по-
лиция, така и от органите на 
РЗИ-Бургас и УКОРС-Бур-
гас, изглежда бургазлии не 
обжалват наказанията си.

След редица наруше-
ния в бургаски заведе-
ния на 8 март, свърза-
ни с наложените мер-
ки, ще последват сери-
озни проверки. Това 
заяви пред „Черномор-
ски фар“ директорът на 
РЗИ-Бургас д-р Георги 
Паздеров. 

На въпрос дали е 
имало проверки за на-
рушения и наложени 
глоби на заведения, 
Паздеров отговори, че 
са получили сигнали, 
но късно. 

„От тук нататък ще 
има доста сериозни 
проверки. Излиза така, 
че с такива нарушения 
работят за собственото 
си затваряне като не 

спазват правилата“, катего-
ричен бе той.

В отговор до „Черномор-
ски фар“, от Областна дирек-
ция на МВР-Бургас бяха ла-
конични и заявиха, че про-
верки се извършват регуляр-
но.

Немалко бяха заведения-

та, в които изискването за 
50% заетост не се спази из-
общо. Други дори бяха пре-
тъпкани по шевовете от жен-
ски компании. Извиваха се 
хора и се въртяха кючеци, 
без никакво спазване на 
дистанция, докато фолк из-
пълнители изпълняваха шла-
герите си пред нежната част 

от Бургас. Имаше и такива, 
които предлагаха тайни ку-
пони в нощни питейни заве-
дения, които не би следвало 
да работят.

Фейсбук буквално завря 
от снимки, селфита и преда-
вания на живо от различни 
бургаски ресторанти и меха-
ни, на които нагледно се 

вижда неспазването на мер-
ките.

Да припомним, че Бургас 
все пак е в червената зона 
по заболеваемост и е около 
цифрата от 500 на 100 000 ду-
ши. До дни се очаква да ви-
дим как ще подейства на 
картината и осмомартенски-
ят купон.

Полицията 
проверява по 
500 души на 
седмица за 
нарушения

Д-р Георги Паздеров (вляво) заяви, че молове и фитне-
си ще затворят, ако болните минат 600 на 100 000 души

Погват бургаските заведения 

Георги РУСИНОВ

12 фирми са поискали да 
стопанисват кафето в Морско-
то казино, научи „Черномор-
ски фар“. Толкова са подали 
документи във вчерашния търг, 
провел се от 10:00 часа в засе-
дателната зала на Община 
Бургас.

На последната сесия на Об-
щински съвет – Бургас бе при-
ета докладната, с която Общи-
на Бургас включва още три 
обекта, които ще отдава под 
наем. Кафето в Морското ка-
зино е едно от тях. Другите два 
са отново кафе, но този път в 
новата библиотека, както и 
книжарница в същата сграда.

Началната цена, с която 
търгът стартира, е 490 лева без 
ДДС на месец. Тръжната ко-
мисия тепърва ще одобрява 
документите на кандидати и 
ще избере този, предложил 
най-добра оферта.

Сградата на Морското кази-
но се състои от сутеренен 
етаж, първи, втори, трети етаж 
и покрив тераса. В североиз-
точната част на сутерена са 
разположени различни по 
функционалност зали, както и 
помощни помещения, мокър 
бюфет, кетъринг зала, миялна, 
санитарен възел и помещение 
за изнасяне на отпадъци. Съ-
щите разполагат със самосто-
ятелен вход и излаз към об-
ширна панорамна тераса.

Според заместник-кмета по 
култура Диана Саватева опи-
саните помещения в сутерена 
са подходящи за ползване ка-
то поетично кафене.

„По този начин Културен 
център „Морско казино“ ще се 
разгърне като атрактивно и 
привлекателно място, създа-
ващо по-добри условия за це-
нителите на различни видове 
изкуства, редовни посетители 
на организираните в него съ-
бития. В Казиното се провеж-
дат редица концерти, излож-
би, премиери на книги и фил-
ми, конференции и други съби-
тия, имащи нужда от кетъринг 
паузи, които в момента се из-
вършват от различни фирми, 
като с оглед доброто управле-
ние и стопанисване на общин-
ската собственост, е целесъо-
бразно същото да бъде пред-
ложено за отдаване под наем 
чрез провеждане на публичен 
търг с тайно наддаване“, пише 
в докладната кметът Димитър 
Николов.

Общата площ на кафенето 
е 34.65 кв. м и включва мокър 
бюфет, кетъринг зала, миялна 
зала с кетъринг, помещение 
за отпадъци, входно преддве-
рие, преддверие и санитарен 
възел ведно с част от приле-
жаща открита тераса от към 
изток – североизток, с площ 
74 кв.м, граничеща с кафето, 
за разполагане на маси към 
обекта. 

12 фирми поискаха  
да стопанисват кафенето 

в Морското казино

Започна рекултивацията на депото 
за битови отпадъци край Братово



Като география, като при-
родни дадености, като ико-
номика и етнически състав 
на населението, Бургас е 
една умалена България. За 
жалост, България все още 
не е Бургас. Като предпри-
емчивост на хората, като 
местно самоуправление и 
съгласие около общи цели. 
Затова има много още да 
работим и за България, и 
за Бургас!

РАЦИОНАЛНОСТ, 
ДОБРОНАМЕРЕНОСТ И 
ЧУВСТВО ЗА ХУМОР

Това са ръководните ми 
принципи. Както би казал 
бат` Петьо Пандира, дали 
русалката е жена или риба 
зависи само от това колко 
си гладен! Бургас е гладен 
за успехи, защото вече ги 
вкуси и разбра, че може, 
отдават му се и ги заслу-
жава! 

След 4 април няма да 
има значение кой какво е 
говорил в изборната бит-
ка и какви тези е защита-
вал. Ще има само една ка-
уза и тя ще зависи от нуж-
дите на Бургас и региона. 
Всеки е добре дошъл да ра-
боти за нея!

ПРЕДИЗВИКАТЕЛСТВАТА:  
Култура и Туризъм  –  
Образование – Бял, 
открит лобизъм за 
повече инвестиции в 
Бургас!

Задава се изключител-
но интересно време, кога-
то Бургас трябва да запа-
зи своя темп на растеж и 
развитие в конкуренция с 
другите големи градове на 
България. Време е да осъз-
наем, че Бургас е най-голе-
мият и успешно развиващ 
се град на Югоизточния 
Европейски съюз и това по-
ложение задълго ще бъде 
така. От нас зависи да го 
превърнем в световен тър-
говски, културен и туристи-
чески център.

Представете си го като 
Европейско първенство 
по лека атлетика в новата 
зала „Арена“. И в различни-
те коридори на пистата ти-
чат всички големи градове 
на България. В такова със-
тезание аз винаги викам за 
Бургас. Но сега за втори път 
получавам възможността 
не само да съм част от не-
говите фенове в публиката, 
но и да работя за неговата 
подготовка, да съм част от 
успеха. Това е голямо и за-

владяващо предизвикател-
ство за мен! И както несло-
мимият Цанко Цанков об-
мисля кое да е следващото 
смайващо света предизви-
кателство, което да преодо-
лее след световния рекорд 
в басейна на „Флората“ и 
преплуването на Бургаския 
залив от Емине до Маслен 
нос, така и ние трябва да 
обмислим внимателно, спо-

койно да посрещнем и ре-
шително да преодолеем 
предизвикателствата, кои-
то интересните времена ни 
отправят. 

В 40-то обикновено 
Народно събрание аз пред-
ставях Бургас като пред-
ставител на „Гергьовден“ 
в ОДС. Тогава успяхме да 
направим истинска бурга-
ска коалиция, независимо 
от политическите ни раз-
личия. С непрежалимия 
Тодор Батилов внесохме 
над 100 поправки в Закона 
за Черноморското край-
брежие, почти изцяло про-
менихме духа и смисъла на 
Закона за опазване истори-
ческото и археологическо 
наследство на България. 
Направихме за наша смет-
ка разяснителна кампа-
ния, която да обясни на хо-
рата в бургаските общини 
смисъла на Натура 2000 
и да им помогне да реали-
зират стопанските си идеи, 
без да влизат в конфликт с 
екологичните норми. При 
това не бяхме управляващи. 
Съвсем естествено е днес 
да продължим пътя си със 
СДС и с ГЕРБ като реални 
представители на онова, 
което може да бъде назо-
вано истинска народна пар-
тия. Дължим го на себе си, 
дължим го и на паметта на 
истински бургаски патриоти 
като Тодор Батилов!

Но стига обща полити-
ка: има съвсем конкретни 
цели за преследване и мо-
ята сила като бургаски на-

роден представител ще бъ-
дат културата и туризмът, 
образованието и най-вече 
откритият, бял лобизъм за 
повече инвестиции в града 
и региона. 

Лобизмът не е лоша дума. 
Съвсем естествено е точно 
ние от „Гергьовден“ да го 
прокламираме, защото три 
пъти сме внасяли в различ-
ните народни събрания про-
ектозакон за публичност на 
лобизма…

КУЛТУРА И ТУРИЗЪМ
Няма да изреждам име-

ната на знаменитите мест-
ни творци в литературата, 
живописта и музиката, ко-
ито всеки българин знае. 
Искам да съм част от усили-
ето Бургас отново да бъде 
най-артистичното и привле-
кателно за творци място в 
България! Ще положа лич-
ни и институционални уси-
лия за популяризиране и 
развиване на новата ви 
библиотека. Съвсем ско-
ро тя ще е готова официал-
но да отвори вратите си за 
всички четящи хора в града 
и региона. Лично аз не съм 
чувал през последните ня-
колко десетилетия някъде 
на Балканския полуостров 
да е строена нова библиоте-
ка. Това е страхотно завое-
вание, което заедно трябва 
да пазим и развиваме! 

Книгата е един от сим-
волите на Бургас. Не съм 
влизал в бургаски дом без 
библиотека и книги в него, а 
една от най-успешните кни-
жарски вериги в страната – 
„Хеликон“ – стартира имен-
но оттук и до днес е символ 
на качество, добър вкус и 
предприемчивост!

И като заговорих за бур-
гаските домове, надявам се 
и следващите четири годи-
ни да виждам в града все 
повече санирани в краси-
ви и свежи цветове, панел-
ни блокове. Те и сега не са 
малко и правят прекрас-
но впечатление. Но съм 
наясно, че има още много 
желаещи да се включат в 
Националната програма 
за саниране.

Бургаската опера и те-
атър са част от изклю-
чителната традиция тук 
да се раждат някои от 
най-големите театрални, 
оперни и поп звезди на 
България. Тази традиция 
също се нуждае от институ-
ционална подкрепа. Бургас 
е град на музиката и мо-
дерните шлагери, а от бли-
зо десет години – благода-
рение на инициативността 
на местни ентусиасти като 
Маруся Русева – вън от съм-
нение е една от най-дина-
мичните и богати театрал-
ни сцени в страната. 

ПОСОКАТА Е ЯСНА: 
По-пълното обвързва-
не на култура и тури-
зъм в общ, силно кон-
курентен продукт и за 
българския, и за меж-
дународния пазар. 

Всички видяхме, че тази 
формула работи прекрасно 
на местно ниво. Миналото 
лято, когато останалите 
кметове се чудеха какво да 
правят, Бургас се реклами-
ра като съхранена от ковид-
дестинация с богата култур-
на програма и тематични 
уикенди с разнообразни ат-
рактивни събития. Градът и 
областта бяха хитът на годи-
ната. При ограничените пъ-
тувания зад граница, поло-
вин България се извървя да 
почива и да похарчи пари в 
Бургас и околните общини. 
И това на фона на изключи-
телно малко случаи на за-
разени с К-19, което даде 
време и въздух на местно-
то здравеопазване да се 
подготви за втората вълна 
през есента на миналата го-
дина. Лятото на 2021-ва, из-
глежда, че ще бъде още по-
силно, защото много бълга-
ри преоткриха магията на 
Бургаското Черноморие, а 
това, което знам за пред-
стоящия културен афиш, ме 
кара да го чакам с нетърпе-
ние: нова постоянна сцена 
в Царево, която да конкури-
ра благородно „Аполония“, 
богата културна програма в 
амфитеатъра в Свети Влас, 
динамична културна про-
грама в Несебър, а самият 
Бургас вече е наредил впе-
чатляващи театрални и му-
зикални събития в програ-
мата за новия сезон.

Осланяй се на Аллах, но 
си вържи камилата, казват 
нашите братя мюсюлмани. 
И ние трябва да положим 
институционални усилия да 
се възползваме максимал-
но, превръщайки неблагопо-
лучията от пандемията през 
идващите години в изключи-
телно предимство за Бургас 
и региона.

Тук е моментът да спо-
мена нашата богата, не 
неразкрита и непоказа-
на в пълнота археология. 
Божидар Димитров, вечна 
му памет, също представля-
ваше колоритно и последо-
вателно Бургас в предишни-
те парламенти на Република 
България. Той беше неумо-
лим радетел за държавни 
инвестиции в археология-
та по Южното Черноморие. 
Мечтата на Божидар за му-
зей на морските цивилиза-
ции изобщо не е изоставе-
на. Работим по нея тихо, без 
да вдигаме шум, но съм си-
гурен, че един ден ще имаме 
в областта на археологията 
музей, сравним с Пергамон 
и Бритиш музеум, и то точно 
на територията на Бургаски 
окръг.

Регионът крие невероятни 
богатства и предпоставки за 
културен туризъм – по-малко 
от една десета от Странджа 
е проучена и разкрита, 
Бегликташ спокойно може 
да конкурира Стоунхендж 
в бъдеще със съвсем мал-
ка институционална подкре-
па, а Бургаските минерал-
ни бани, например, са уди-
вително място, сравнимо с 
най-прочутите терми по све-
та. Само си представете как 
императори, султани и вези-
ри, европейски благородни-
ци и всякакви хора от три 
континента са пътували по-
някога с месеци, за да стиг-
нат до Бургас и да се изкъ-
пят в неговата лечебна ми-
нерална вода. Уви, към мо-
мента са разкрити само 
около 20% от археологията 
на това вълшебно място – 
„Акве Калиде“!
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С кмета на Бургас Димитър Николов преди да бъде даден официален старт на 
кампанията

С председателя на Общински съвет - Бургас  
проф. Севдалина Турманова, част от листата на ГЕРБ 
за изборите

„Новата ви градска библиотека е удивителна, смайваща и повод за национал-
на гордост! Нямам думи!“, не скри възхищението си Любен Дилов-син, след като  
я посети



Като човек, прекарващ 
много от личното си вре-
ме под водата, мога с ча-
сове да говоря за перспек-
тивите пред водолазния и 
археологически туризъм. 
Миналогодишните подвод-
ни проучвания край нос 
Чироза, близо до рибар-
ското селище Ченгене ске-
ле, са изключително вълну-
ващи, а още колко подобни 
места чакат! 

Поради ниската кисло-
родност и намалената со-
леност, водите на Черно 
море са изключително бла-
госклонни към артефакти с 
давност дори повече от 3000 
години! Нашето море крие 
находки, с които наистина 
можем да смаем света!

Божидар Димитров казва-
ше, че Варна е Царицата на 
морето, но Царят е Бургас. 
Според мен конкуренцията 
между двата града е благо-
родна и те всъщност много 
си помагат, образувайки за-
едно един нов икономиче-
ски полюс, в какъвто се пре-
връща Източна България. 
Но няма как да го скрия: 
тези, които помнят прескон-
ференциите ми тук като де-
путат от 40-ото ОНС, ще се 
сетят как обичах да дразня 
местните журналисти със 
сравнения между Бургас и 
Варна. Тогава обвинявах 
местната власт за изоста-
ването. И се оказа, че съм 
бил прав. Днес това срав-
нение е категорично в пол-
за на Бургас – факт, дължащ 
се изключително на мест-
ните усилия и на очевидния 
факт, че намерят ли се пра-
вилните хора, решенията са 
въпрос на време и въпрос 
на организация.

ОБРАЗОВАНИЕ
По тази тема няма да 

бъда многословен, защото 
за направеното в този сек-
тор тук знаете добре и вие, 

и всички хора в България. 
Бургас е номер 1 в предучи-
лищното и училищното об-
разование. Нужен е обаче 
следващ ъпгрейд на висше-
то образование. В истори-
чески план Бургас е ощетен 
от държавната власт по от-
ношение на висшите учебни 
заведения. Тук може и тряб-
ва да се разкрият още фи-
лиали на големи универси-
тети. За да продължат ин-
вестициите в ИТ и аутсор-
синг секторите – браншо-
ве, за които Бургас напо-
следък стана особено при-
влекателна дестинация – 
градът трябва да увеличи 
броя на кадрите, които под-
готвя за тях. 

Балансът между държав-
но участие и частна иници-
атива във висшето образо-
вание трябва да бъде наме-
рен в интерес не само на 
бургазлии, но и на целия 
Югоизточен регион. Това 
наистина е държавна зада-
ча – да изградим високо об-

разование като технологич-
но, културно и образовател-
но предмостие на връзките 
на ЕС с Азия. 

Филиалът на Медицинския 
университет е само една 
малка крачка в правилна-
та посока. Нуждаем се още 
от инженерни и стопански 
науки, IT и хуманитаристи-
ка, насочена към национал-
ната култура, но и към кул-
турите на най-близките съ-
седи на региона – Гърция, 
Турция, Близкия и Далечен 
изток. Това е бъдещето, ко-
ето няма как да посрещ-
нем само с носталгичните 
„бургаски вечери, рибарски 
мрежи“. Трябват държавни 
инвестиции и лични усилия 
в секторното висше обра-
зование в региона!

БЯЛ, ОТКРИТ 
ЛОБИЗЪМ ЗА ПОВЕЧЕ 
ИНВЕСТИЦИИ

Познавам добре Димитър 
Николов, неговата амби-

ция и визия за бъдеще-
то на Бургас. Възхищавам 
се на хъса и постигнатото 
от него и екипа му дотук. 
Гордея се, че имам малък 
принос в годините, когато 
в „Гергьовден“ и СДС твър-
дяхме, че това е човекът, с 
когото Бургас ще дръпне 
напред. Но потенциалът на 
града изобщо не е изчер-
пан и самите бургазлии го 
доказват всеки ден. 

Инвестициите в Бургас 
трябва да продължат. През 
последните няколко годи-
ни напълнихте с десетки 
малки и средни предпри-
ятия новата индустриал-
на зона, но това не стига. 
Географското положение 
предполага да привлечем 
наистина стратегически ин-
веститори в следващите 4 
години, които да разкрият 
стотици нови работни мес-
та за млади и образовани 
бургазлии. Най-готова да 
посреща инвеститори е но-
вата зона край легендарния 

комплекс „Меден рудник“, 
пълен с млади хора с ком-
петенции, с желание да ра-
ботят и да се доказват. 

Да си бургаски лобист 
нито е срамно, нито е не-
защитимо дори и по сега 
действащото законодател-
ство! Защото един от най-
важните стратегически ин-
тереси на България е да 
има икономически мощен, 
просветен и притегателен 
за туристи от цял свят ев-
ропейски Югоизток! Това в 
известна степен дори е над-
национална задача! 

Искам да направя едно 
важно уточнение. Бургас е 
локомотивът на регионал-
ната икономика. Но своя го-
лям потенциал имат и оста-
налите 12 общини в облас-
тта. Мисля, че обединени 
около регионалния интерес, 
хората от Бургас, Созопол, 
Несебър, Карнобат, Айтос, 
Малко Търново и т.н., мо-
гат да привлекат още по-
вече внимание, инвестито-
ри и финансиране за зна-
чими общи инфраструктур-
ни проекти. Те има наис-
тина с какво да смаят све-
та като природни, истори-
чески и архитектурни бо-
гатства, но най-вече с уни-
калния местен генофонд – 
онзи Лактобацилус булга-
рикус, който от Великото 
преселение на народите 
помага да се скваси све-
товното кисело мляко! 
Може би е справедливо 
спрямо предприемчивост-
та на местните хора да го 
наричаме LACTOBACILUS 
BURGASICUS!

В заключение

На много от вас е из-
вестно, че се гмуркам от 
десетилетия. Макар да 
съм роден в София, това 
ме прави и морски човек. 
Защото три са солени-

те води, в които човеш-
ката душа се пречист-
ва: сълзи, пот и морска 
вода! Политиката е дълбо-
ка вода, но аз умея да плу-
вам и да оцелявам на таки-
ва места. И да върша рабо-
та. Знаете, че не влизам в 
грозни конфликти със сво-
ите опоненти. Старая се в 
отношенията си с хората 
да строя мостове, не да ги 
руша. Смятам за най-силно 
оръжие хумора, не обида-
та. Това са полезни качест-
ва в политиката. Защото 
онзи, който се изпокара с 
всички, не може да е поле-
зен на хората, които са го 
избрали. 

Така че от мен може-
те да очаквате нито пове-
че, нито по-малко от това 
да защитавам национални 
каузи, бургаски каузи и да 
работя за реални резулта-
ти – отговорно, отворен към 
всички, независимо от по-
литическите им възгледи и 
с усмивка. 

Наистина Бургас е в ма-
щаб географско, етниче-
ско и културно копие на 
България. През последни-
те години е и пример за бу-
рно развитие, дължащо се 
на едно-единствено нещо: 
местните хора! Защото 
природата и геополитиче-
ските особености са си все 
същите отпреди Христа, 
но хората се промениха и 
това, което виждаме днес, 
го дължим на тях.

Така че бъдете хората 
на Бургас и не оставайте 
безразлични към тези из-
бори! Проучвайте програ-
ми, сравнявайте идеи и 
хора. И най-вече – гласу-
вайте за собственото си, 
за бургаското и национал-
ното бъдеще!

Както казваме водолази-
те: И за равен брой!

Ваш, 
Любо Дилов-син

12-15 МАРТ 2021
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BURGASICUS

„Черноморски фар“

Едно от новите лица в 
листата на ГЕРБ-Бургас 
е експертът Деница 
Николова. Неслучайно 
партията на Бойко 
Борисов й отреди прес-
тижното трето място 
именно в морския град.

Деница Николова 
е  зам. -министър в 
Министерството на ре-
гионалното развитие и 
благоустройството и при-
носът й за промяната на 
Бургас и областта в по-
следното десетилетие е 
значим. Благодарение 
на нейната експерти-
за и пряко напътствие 
са осъществени почти 
всички знакови инвести-
ции, свързани с изграж-
дането на инфраструкту-
рата в региона. Остров 
Света Анастасия, обно-
вената централна град-
ска част на Бургас, ин-
термодалния терминал, 
обновените пътни град-
ски артерии, Морското 
казино, Културният дом 
– НХК, обновените учи-
лища, детски градини, ве-
лоалеята към Сарафово 
и Морската градина са 
само част от проектите, 
осъществени в мандати-
те на ГЕРБ със съвмест-
ното сътрудничество на 
общинската администра-

ция и регионалното ми-
нистерство. Николова е 
зам.-министърът, който 
отговаря за изпълнени-
ето на европрограмите 
там през последните 10 
години.

Преди това Деница 
Николова е главен дирек-
тор на дирекцията, упра-
вляваща еврофинанси-
рането за регионите в 
Регионалното министер-
ство. Започнала е кари-
ерата си в държавната 
администрация като екс-
перт в Министерството 
на финансите.

„Приемам Бургас като 
втори роден дом. Не 
само защото част от се-
мейството ми от годи-

ни живее тук, но и защо-
то съм пряко обвързана 
с изпълнението на все-
ки инфраструктурен про-
ект в града. Промяната в 
Бургас е видима - с ин-
вестициите, които пра-
вят придвижването на 
хората по-лесно, с мно-
гобройните детски пло-
щадки, обновени детски 
заведения, с промене-
ните градски простран-
ства, с почти цялостно 
обновения жилищен ком-
плекс „Меден рудник” и 
санирането на жилищни-
те сгради”, казва Деница 
Николова.

„Знам, че мога да до-
принеса още повече за 
общността - предстоят 

проектите за изгражда-
не на четирилентови пъ-
тища, изграждането на 
нова индустриална зона, 
изграждането на уни-
верситетска детска бол-
ница, продължаване на 
подкрепата за санира-
не на жилищните сгра-
ди, създаване на алтер-
нативи за придвижване, 
почистване на морски-
те води от пластмаси и 
отпадъци, създаване на 
научни лаборатории за 
изследване замърсява-
нето на морските води и 
микропластмасите. Това 
не са само пожелания, а 
реални проекти, по които 
вече работим”, разказва 
Николова.

Коя е Деница Николова, която от 
десетилетие променя облика на Бургас

Деница Николова

Един от най-новите реновирани проекти на Бургас, със съвместна ра-
бота между Деница Николова и общинската администрация, е сградата 
на Културен дом НХК

Работата по проекта за обновяването на остров Света Анаста-
сия премина през опитния екип на зам.-министър Николова

По улица „Богориди“ за кратко се спряха пред сградата на бившата библиотека. 
Там вече ще се настани Археологическият музей



Съветници питат, 
администрацията отговаря

Георги РУСИНОВ

Истински щурм за вак-
синиране в Бургас чрез 
онлайн регистъра устано-
ви репортерска проверка 
на „Черноморски фар“. 
Наш репортер се ре-
гистрира за ваксинация, 
като самата система по-
каза интересни резулта-
ти. 

Почти всички часове, 
във всички дни от 16 март 
до 31 март, в 16-те центъ-
ра, където се поставят 
ваксини в морския град, 
са заети. Впечатление 
прави, че това се отнася 
категорично за петъците 
през март. Свободни ча-
сове се намират един-
ствено в някои от центро-
вете в неделите и в събота 
и понеделник. Вероятната 
причина за това е, че ма-
сово ваксинацията се из-
вършва с ваксината на 
„Астра Зенека“. Голям 
брой от ваксиниралите се 
с нея се оплакват от не-
приятни странични ефек-
ти, изразени в главобо-
лие, повръщане, висока 
температура, отпадналост 
и други. При повечето те-
зи симптоми отминават за 
ден-два. Така, ако се вак-
синираш в петък, в поне-
делник ще си готов за ра-
бота.

Самата регистрационна 

система е много добре на-
правена. В нея трябва да 
извървите няколко прости 
стъпки, в които попълвате 
информация. Първата ка-
сае личните данни на ре-
гистриращия се. Още по 
време на представяне на 
регистъра в столицата, от 
„Информационно обслуж-
ване“ обясниха, че са ад-
министратор на лични 
данни. Там се попълват 
трите имена, ЕГН, номер 
на лична карта, от кого е 
издадена. Оставят се и 
контакти за връзка чрез 
e-mail или телефон.

Във втората част се из-
бира предпочитана вакси-
на, като е обяснено, че ще 
ви се предложи такава, 
каквато ваксиниращият 
лекар прецени, или спо-
ред запасите от ваксини 
към този момент. В трета-
та част избирате в кой 
град искате да си поста-
вите ваксина, както и в 
кой от ваксинационните 
центрове там. В послед-
ната част се посочва же-
ланият ден и час, в който 
регистриращият се иска 
да се ваксинира. 

След регистрацията из-
лиза прозорец, в който се 
съобщава, че записване-
то за ваксинация е успеш-
но. Важно уточнение е, че 
може да се откажете по 
всяко едно време от вак-

синацията. След регистра-
ция задължително се по-
лучава писмо на елек-
тронната поща, в което от 
Министерство на здраве-
опазването благодарят, 
че допринасяте в борбата 
срещу COVID-19, както и 
персонален код, с който 
може да се следи за ин-
формация. 

По време на визита в 
Бургас здравният минис-
тър Костадин Ангелов ко-
ментира, че ваксиниране-
то на записалите се чрез 
електронната система ще 
започне от четвъртък (б.а. 
- вчера).

„Направили сме необхо-
димото преразпределе-
ние на ваксини така, че да 
могат да бъда задоволени 
нуждите на желаещите да 
се ваксинират в следва-
щите дни“, обясни той.

Д-р Георги Паздеров по-
твърди пред медии, че и 
хората от областта, които 
са се записали в първите 
дни за ваксиниране, ще 
бъдат ваксинирани. 

До края на месеца се 
очаква в страната да 
пристигнат още 500 000 
ваксини. Половината от 
тях ще отидат при личните 
лекари, които също в по-
следните дни ваксинират 
все повече свои пациен-
ти, посочи здравният ми-
нистър.
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Щурм за ваксиниране  
чрез онлайн регистъра

В Бургас:

Петък - най-желаният ден за имунизация

П О К А Н А
Управителният съвет на Сдружение  “Ловно-рибарско друже-

ство – Средец” – гр.Средец на основание чл.26  от ЗЮЛНЦ и ре-
шение на УС от 05.02.2021г. свиква Общо отчетно събрание на 
представителите на членовете на сдружението на 14.05.2021г. от 
17.00 часа в гр.Средец, пл.България №8, в зала №1 на Община 
Средец със следния дневен ред:

1. Отчет за дейността на УС и финансовото състояние на сдру-
жението за 2020г.

2. Отчет на контролния съвет за 2020г.
3. Приемане на годишен план за дейността на сдружението и 

финансов план /бюджет/ за 2021г.
4. Освобождаване и приемане на членове на УС и КС
5. Избор на представители/делегати/ на сдружението в Общото 

събрание на НЛРС-СЛРБ
6. Определяне на членския внос за 2022г.
7. Разни
При липса на кворум на основание чл.27 от ЗЮЛНЦ Общото съ-

брание ще се проведе в същия ден от 18.00 часа на същото мяс-
то и при същия дневен ред.

WWW.faragency.bg

Следете новините 
в развитие и на мобилната 
версия, достъпна за всички 

смарт устройства

І. Открита тръжна процедура за провеждане на пуб-
личен търг с явно наддаване за продажба на стояща 
дървесина на корен, както следва:

1. 68 (шестдесет и осем) броя потенциално опасни 
„Тополови” дървета от посочените поземлени имоти, 
както следва: - имот заключен между о.т. (осови точки) 
58, 101, 59 и 86 по РП на с. Ябълчево, общ. Руен, обл. 
Бургас, № 87093.80.42, № 87093.98.38, № 87093.98.42, 
№ 87093.58.28, № 63224.97.11, № 63224.100.40, № 
63224.112.13, № 51055.72.29, № 63598.40.88, № 
58640.22.41, № 58640.28.123, № 12303.124.45, № 
12303.1.3, № 11363.12.33 по КККР за землища – соб-
ственост на Община Руен, обл. Бургас. 

2. 09 (девет) броя потенциално опасни „Върбови” 
дървета от посочените поземлени имоти, както следва: 
- № 63598.34.21, № 58640.20.54 по КККР за землища 
– собственост на Община Руен, обл. Бургас.

С начална тръжна цена за 1 (един) плътен куб.м. дър-
весина, както следва: 

Едра строителна дървесина  – 25,00 лв. без ДДС
Средна строителна дървесина  – 20,00 лв. без ДДС
Дребна строителна дървесина  – 18,00 лв. без ДДС
Дърва за огрев  – 18,00 лв. без ДДС
Вършина  – 02,00 лв. без ДДС 
На основание изготвената сортиментна ведомост и 

рекапитулация от лицензиран лесовъд към Община Ру-
ен, която е неразделна част от преписката на горе опи-
саните дървесна растителност, очакваните количества 
дървесина е:

Едра строителна дървесина  – 26,0 пл. куб.м
Средна строителна дървесина  – 04,0 пл. куб.м
Дребна строителна дървесина  – 01,0 пл. куб.м
Дърва за огрев  – 49,0 пл. куб.м
Вършина   – 02,0 пл. куб.м
Отпад-кора  – 08,0 пл. куб.м 
Количества дървесина, като едра строителна, средна 

строителна, дребна строителна и дърва за огрев ще се 
получи след сечта на място с клупиране от назначена-
та комисия. 

Да се състави предавателно – приемателен прото-
кол, която да бъде неразделна част от преписката.

След сключване на договор със спечелилия търга, да 

се издаде разрешение за сеч на основание чл. 32, ал. 
3 от ЗОСИ и чл. 17 от ППЗОСИ във връзка с чл. 51б, 
ал. 1, т. 5 от Наредба за сечите в горите в сила от 
05.08.2011 г.

Определям депозит за участие в размер на 30% или 
490,00 лв. (четиристотин и деветдесет) лв. без ДДС от 
началната тръжна цена за дървесната растителност, рав-
няваща се на 1 634,00 (хиляда шестсдтотин тридесет и 
четири) лв. без ДДС, която следва да бъде внесена в ка-
сата на Общината или по банков път по сметка 
BG72BUІN95613300506178, банков код: BUІNBGSF към 
Алианц Банк България АД до 16.00 ч. на 26.03. 2021 г. 

Внесеният депозит за участие да се прихване от дос-
тигнатата крайна цена в търга, при плащане на дървес-
ната разтителност. 

Дата за провеждане на търга - 29.03.20121 г. от 
10,00 ч. в ст. № 38 в административната сграда на 
Община Руен.

Определям срок за подаване на заявления за учас-
тие - до 16 ч. на 26.03.2021 г. в административната 
сграда на Община Руен. 

Оглед на имота може да се извършва до 16.00 ч. на 
26.03.2021 г. включително след подаване на молба до 
Кмета на Общината.

ІІ. Задължителни документи за участие:
1. Заявление свободен текст;
2. Копие от документ за регистрация /Решение за 

вписване в Търговския регистър/;
3. Удостоверение за актуално състояние – за ЕТ и 

ЮЛ;
4. Удостоверение за ЕИК/БУЛСТАТ;
5. Копие от личната карта за участниците – физиче-

ски лица;
6. Копие от квитанция за внесен депозит;
7. Декларация за предоставяне на лични данни;
8. Пълномощно с нотариална заверка, когато се 

участва чрез пълномощник.
9. Справка от отдел МПДТ за наличие или липса на 

финансово задължение към Община Руен, обл. Бургас.

ИСМАИЛ ОСМАН
Кмет на Община Руен

ОБЩИНА РУЕН, ОБЛАСТ БУРГАС
О Б Я В Я В А



В новата и топла спортна зала "Аетос" в Айтос има 
вече и нови пейки за треньорите и състезателите в 
съблекалните. "Сто процента удобства, прекрасни ус-
ловия за децата и младите хора - няма друга така-
ва зала за спорт в региона", категоричен е Дечо Кое-
шинов, треньор в баскетболен клуб "Вихър" - Айтос.

Предпролетно, през все 
още малкото слънчеви дни 
през м. март, Община Айтос 
започна обновяването на 
парка, градините, зоните за 
отдих и улиците в града. Ре-
довните посетители на парк 
"Славеева река" вече видя-
ха перфектно изчистените от 
високи треви, храсти и пад-
нали дървета паркови прос-

транства. "Паркът е напълно 
готов да се раззелени про-
летно и да стане още по-кра-
сив. По нареждане на кмета 
Васил Едрев, общински ра-
ботници нонстоп се грижат 
за поддръжката, надяваме 
се, че резултатите са вече 
видими", коментира за НП 
Мехмедали Руфадов, начал-
ник на отдел "Благоустроя-
ване" към Дирекция “Тери-

ториално и селищно устрой-
ство и регионално развитие" 
в Община Айтос. 

От Руфадов научихме още, 
че са закупени допълнител-
но 10 кошчета за отпадъци, 
тип "мита мозайка", които 
вече са разположени на оп-
ределена дистанция - от вхо-
да на парка по централната 
алея. Закупени са и 15 нови 

пейки, част от тях са ситу-
ирани на парковите алеи, 
друга част ще отидат в се-
лата, научи НП.

По програмата на кмета 
Васил Едрев "За красива и 
благоустроена градска сре-
да", продължава и кампани-
ята за засаждане на млади 
дръвчета. Тази дейност про-
дължава вече трета година - 
дръвчетата се засаждат на 

реновирани градски улици, 
на мястото на изсъхналите 
стари дървета и на премах-
натите, заради огромни, на-
дигащи плочките, коренища. 
Общината е закупила по-
редната партида, този път 
от 20 дръвчета, от вида пи-
рамидален габър и шестил. 
10 от тях ще бъдат засаде-
ни на обновената ул. "Филип 
Кутев", ще бъдат попълнени 

липсващите на ул. "Христо 
Ботев", ще има дръвчета и 
за двора на всяка детска 
градина, научи още общин-
ското издание.

Сериозни предпролетни 
промени се случиха и в зо-
ната за отдих на ул. "Гаро-
ва" 5. Като чисто нови са 
освежените детски съоръ-
жения там, подновени са 
пейките, поставени са кош-

чета за отпадъци. Засаде-
ни са борчета, предстои да 
се засее райграсът. Зоната 
е преобразена и ще радва 
не само живеещите на "Га-
рова" 5. На територията й 
има минерален извор, кой-
то традиционно събира мно-
го хора от квартала и от гра-
да, особено напролет и през 
лятото.

Започна и резитбата на 

хилядите розови храсти в 
града. За всяка от градин-
ките са предвидени дей-
ности по окопаване, засаж-
дане, напояване. Предстои 
да бъде реализиран и про-
ектът за Градската градина, 
за благоустрояването й, за 
първи път от десетилетия ще 
бъдат инвестирани над 1,3 
млн. лв по общински проект, 
финансиран по Постановле-
ние на МС. 

Във връзка с изпълнени-
ето на Програмата, млади-
ят началник на общинския 
отдел Мехмедали Руфадов 
предлага интересни идеи 
за позитивна промяна на 
средата, свързани с хори-
зонталната и вертикална-
та маркировка по натова-
рени градски улици, с меж-
дублоковите и предблокови-
те пространства и с грижи-
те за зелената инфраструк-
тура. Така че пролетното 
обновяване и освежаване 
на Айтос и селата тепърва 
предстои.

НП
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Издание на Община Айтос Вестникът е основан на 14 април 1924 година
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Община Айтос с грижа  
за зелената инфраструктура 
Предпролетно

Ако имате в дома-
кинството си непо-
требни електрически 
уреди или излязло от 
употреба електронно 
оборудване, можете 
да се освободите от 
тях лесно, при това 
напълно безплатно. 

Услугата се пред-
лага от Община Ай-
тос, като част от 
стратегията й за 
опазване на околна-
та среда. 

Мобилни екипи на 
„Елтехресурс” АД, 
организират  съби-
рането от домове-
те и извозването на 
излязло от употреба 
електрическо и елек-
тронно оборудване  
(ИУЕЕО). 

Заявки могат да се 
подават всеки рабо-

тен ден на единен 
телефонен номер 
– 0 800 14 100, или 
на e-mail: order@
makmetal.eu.

Изпълнението на 
заявки е напълно 
безплатно за граж-
дани и фирми. Из-
хвърлянето на по-
добен тип отпадъ-
ци в контейнерите 
е забранено, а на-
рушителите подле-
жат на сакнция. 

Услугата на Об-
щина Айтос от една 
страна предотвра-
тява струпването 
на отпадъци във и 
около контейнери-
те, и в същото вре-
ме допринася за 
опазване на град-
ската среда от за-
мърсяване.

Община Айтос предлага услуга
СЪБИРАНЕ И ИЗВОЗВАНЕ НА ИЗЛЯЗЛО ОТ УПОТРЕБА ЕЛЕКТРИЧЕСКО 
И ЕЛЕКТРОННО ОБОРУДВАНЕ НА ТЕРИТОРИЯТА НА ОБЩИНА АЙТОС

АКО ИМАТЕ НЕПОТРЕБНИ ЕЛУРЕДИ И ЕЛЕКТРОННО ОБОРУДВАНЕ

ОСВОБОДЕТЕ СЕ ОТ НЕНУЖНОТО ОБОРУДВАНЕ СЪС ЗАЯВКА НА БЕЗПЛАТЕН ТЕЛ. 0 800 14 100

Нови кошчета за отпадъци и нови пейки по алеи-
те в парк „Славеева река“

Обновената зона за отдих на "Гарова" 5

Нови кошчета и пейки в парка, 
дръвчета на реновирани 
улици, преобразена зона  
за отдих на „Гарова“



Анализ на читалищната 
дейност през 2020 г. и раз-
пределение на субсидията 
за читалищата в община 
Айтос за 2021 г. - това бяха 
основните теми на среща-
та на председателите и се-
кретарите на читалищата в 
община Айтос със зам.-кме-
та Мариана Димова и Диню 
Динев - директор на Дирек-
ция КОВЗС в Община Айтос 
на 9 март т.г..

Кратки бяха отчетите и 
коментарите за работата на 
читалищата през миналата 
година, предвид безспор-
ния факт, че почти през ця-
лата година дейността им е 
негативно повлияна от из-
вънредната обстановка за-
ради COVID-19. Ситуация-
та налага да се търсят ал-
тернативни форми за изя-
ва, съобразени с противо-
епидемичните мерки, об-
общи читалищните цели за 
2021 г. зам.-кметът Мариа-
на Димова.

През 2021 г. общата суб-
сидия за културните инсти-
туции е в размер на 275 616 
лв, с 10% по-висока от ми-
налогодишната, стана ясно 
на срещата. 10 са читали-
щата на територията на 
общината. НЧ "Васил Лев-

ски 1869" - Айтос получава 
169 536 лв от общата субси-
дия, останалите средства, 
по различни показатели, се 
поделят между 9-те читали-
ща в населените места на 

общината. 
При анализа дейността 

на читалищата в населени-
те места беше коментирана 
отделно от тази на читали-
щето в град Айтос, заради 
несъизмеримостта им като 
капацитет, финансов и чо-
вешки ресурс. Общият из-
вод е, че дейността на мал-
ките читалища е била зна-
чително ограничена зара-
ди ковид. През годината в 

читалищата в селата няма 
чувствителна промяна в 
броя на читалищните чле-
нове, а основната дейност 
е била библиотечната. Ана-
лизът сочи още, че в пове-
чето от читалищата библио-
течният фонд се е увели-
чил със закупуване на нови 
книги по проекти и с даре-
ния. Оказа се, че без або-
намент за вестници и пери-
одични издания през 2020 г. 

са били читалищата в села-
та Карагеоргиево, Тополи-
ца и Черноград, а без ин-
тернет - в Тополица и Пе-
щерско, и това остава гри-
жа на читалищните настоя-
телства през 2021 г.

"Епидемичната обстанов-
ка и ограниченията, нало-

жени от нея, доведоха за-
тваряне на културните ин-
ституции за известен пе-
риод от време, което в зна-
чителна степен се е отра-
зило на провеждането на 
дейностите по културния 
календар. Любителското 
творчество да се насърча-
ва и изявите да не бъдат 
инцидентни и само по по-
вод определени празни-
ци. Да се търсят и предла-
гат разнообразни традици-
онни и съвременни форми, 
бяха другите изводи в ана-

лиза на директора на Ди-
рекция КОВЗС.

Констатациите са, че по-
голямата част от читалищ-
ните сгради в община Ай-
тос се нуждаят от текущи 
ремонти на зали и покри-
ви, а на места - сценично-

то оборудване е твърде ос-
къдно. 

През 2020 година е из-
вършен основен ремонт на 
читалището в с. Мъглен с 
финансиране по общински 
проект. Но възможности 
за текущи ремонти имат 
всички читалища, предвид 
собствените приходи от на-
еми, аренди, дарения и др. 
Приходи от членски внос 
не са декларирали седем 
от читалищата, само в чи-
талището в Караново има 
решение на настоятелство-
то членски внос да не се 
заплаща. 

 Що се отнася до упра-
вленските инициативи за 
създаване на качествен 
културен продукт, в усло-
вията на пандемия, това 
се удава на малко читали-
ща. А за принос към кул-
турния живот на общината, 
в тази обстановка, трудно 
може да се говори за кое-
то и да е читалище, показ-
ва анализът. 

Предвид условията, дей-
ността на НЧ „Васил Лев-
ски-1869” гр. Айтос, което е 
водещо в културния живот 
на общината, е също огра-
ничена. Към читалището 

са Художественият салон 
и Музейната сбирка. Мате-
риалната база и на музея, и 
на читалището са в недоб-
ро състояние и се нуждаят 
от ремонти, са другите кон-
статации. 

НП
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Читалищната дейност през 2020 г. - 
решително повлияна от COVID-19
Зам.-кметът Мариана Димова 
към културните институции: 
„Търсете алтернативни форми 
на изява, съобразени с 
противоепидемичните мерки“

ПОКАНА
ЗА СВИКВАНЕ НА ОБЩО СЪБРАНИЕ НА СДРУЖЕНИЕ  

С НЕСТОПАНСКА ЦЕЛ „МЕСТНА ИНИЦИАТИВНА ГРУПА – АЙТОС“

Уважаеми дами и господа,
На основание чл.26, ал.1 от ЗЮЛНЦ, съгласно свое протоколно решение и в изпъл-

нение на изискванията на чл.28, ал.1 , във връзка с чл.27, ал.1 от Устава на СНЦ „МИГ 
– Айтос”, Управителният съвет на сдружението кани членовете му на Общо съ-
брание на СНЦ „МИГ –  Айтос”, както следва:

- Дата – 27.03.2021 г./събота/; 
- Начален час: 10:00ч.;
- Място: конферентната зала на СНЦ „МИГ-Айтос“, намираща се в съседство 

на офиса на Сдружението  на ул. „Васил Левски“ №2, ет. 2, гр. Айтос 
ПРИ СЛЕДНИЯ ДНЕВЕН РЕД:

1. Обсъждане и приемане на Доклада/отчета за дейността  на Управителния 
съвет на СНЦ „МИГ – Айтос” за 2020г.;

2. Обсъждане и приемане на Годишен доклад по чл.40, ал.2 от ЗЮЛНЦ  за дей-
ността на СНЦ „МИГ – Айтос” за 2020г.;

3. Обсъждане и приемане на Годишния финансов отчет за 2020. на СНЦ „МИГ 
– Айтос” ;

4. Вземане на решение за утвърждаване на Бюджет за 2021г.;
5. Освобождаване на членовете на Управителния съвет и избор на нов Управите-

лен съвет;
6. Разни.

При липса на кворум, на основание чл.27 от ЗЮЛНЦ и чл.30 от Устава на 
сдружението, събранието ще се проведе на същия ден, от 11:00 часа, на съ-
щото място, при същия дневен ред, независимо от броя на присъстващите 

членове.
Забележка: Материалите по дневния ред на Общото събрание можете да получи-

те по ел. поща или  в офиса на МИГ: гр. Айтос, ул. „Васил Левски“ No2, в часовете от 
10.00ч. до 16.00ч.

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА УС НА СНЦ „ МИГ-АЙТОС:
    (СТОЯН СТОЯНОВ) ………./П/…………

п.к. 8500 град Айтос, община Айтос, област Бургас, ул.” Васил Левски ” № 2
моб.тел. +359 886 881 212 ; e-mail: mig_aytos@abv.bg

ЕВРОПЕЙСКИЯТ ЗЕМЕДЕЛСКИ ФОНД ЗА РАЗВИТИЕ НА СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ -
ЕВРОПА ИНВЕСТИРА В СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ

СНЦ „МЕСТНА ИНИЦИАТИВНА ГРУПА – АЙТОС”

"ESTREYA" БЪЛГАРО-ИСПАНСКИ КУЛТУРЕН ЦЕНТЪР
ОБЯВЯВА КОНКУРС за конкурса по испански език и култура

"Първи областен конкурс по испански език и култура" организиран от 
"Estreya" българо-испански културен център, ще се проведе на 14 май 

в гр. Бургас. В тази връзка, центърът обявява "Конкурс за изработване 
на плакат", кандидатства се само с авторски плакат, който трябва да е 
създаден специално за конкурса, свързан с испанския език и култура.

ТЕМИТЕ НА "ПЪРВИ ОБЛАСТЕН КОН-
КУРС ПО ИСПАНСКИ ЕЗИК И КУЛТУРА":

1. Граматика
2. Испански песни
3. Испанска кухня (Испанска тортиля).
Групите които ще се състезават на 14 

май, за представяне на Испански език и 
култура, са ученици на "ESTREYA" Бълга-
ро-Испански Културен Център в Област 
Бургас, от градовете Бургас, Айтос и По-
морие, сформирани в групи от различна 
възрастова рамка (от 16 до 65 г.)

Имената на групите участници са задъл-
жителни в плааката:

гр.Бургас - "LAS SIRENAS DE BURGAS" ( 
РУСАЛКИТЕ НА БУРГАС)

гр.Айтос - "LAS AGUILAS DE AYTOS" (ОР-
ЛИТЕ НА АЙТОС)

гр.Поморие - "LOS TIBURONES DE 
POMORIE" ( АКУЛИТЕ НА ПОМОРИЕ)"

Задължително е да бъдат включени: Лого 
на "ESTREYA" Българо-Испански Културен 
Център, Лого на Областен управител, Лого 
на Община Поморие, Лого на Община Ай-
тос, Лого Община Бургас

Плакатите да са изработени на графич-
на програма по избор: Adobe Photoshop, 
Corel DRAW, Adobe Illustrator, Microsoft 
Paint, Corel Painter Classic, Macromedia 
Free Hand и др.

Размерът на творбите - А3.
Желаещите да участват в конкурса тряб-

ва да представят творбите си на електро-
нен (pdf или jpg-формати) и хартиен носи-
тел, придружени с данните на автора: три-
те имена, курс, години, град, електронна 
поща и телефон за връзка.

Адреса, на който да се изпращат пла-
катите на хартиен носител е: "ESTREYA" 
Българо-Испански Културен Център, гн. 
Антонио Перез, гр. Бургас, п.к. - 8000, 
ул."Гладстон" 39, за конкурса "ПЪРВИ 
ОБЛАСТЕН КОНКУРС ПО ИСПАНСКИ 
ЕЗИК И КУЛТУРА" и на електронен ад-
рес: еstreya.eu@gmail.com

Представените плакати ще бъдат оценя-
вани от тричленно компетентно жури, пре-
подаватели от Национална Художествена 
Академия, Филиал Бургас, което ще опре-
дели наградените участници. Краен срок 
за изпращане: 31.03. 2021 г.

Разпределението на средствата е гласувано

Проблемите са общи, решенията са на всяко читалищно настоятелство

Диню Динев изненада читалищните дами с цветя и скромни подаръци от кме-
та Васил Едрев ден след 8 март



Един от най-чаканите про-
екти от айтозлии е проект 
„Благоустрояване на Градска 
градина в кв. 63, гр. Айтос, из-
граждане на спортна площад-
ка и кът за фитнес“. Стойност-
та на проекта е 1 310 321 лв. 
Финансирането е осигуре-
но с ПМС. Градската градина 
е един от символите на град 
Айтос, Създадена е в начало-
то на ХХ век с доброволния 
труд на айтозлии и е с площ 
от 29 543 кв. м. 

Проблемът с недостатъчния 

брой места в детските гра-
дини в Айтос Общината ще 
решава с реализирането на 
Проект „Детска градина с 4 
целодневни и 1 яслена групи, 
находяща се в кв. 136, УПИ I 
по плана на гр. Айтос“. Проек-
тът е одобрен за финансира-
не по програма „Изграждане, 
пристрояване, надстрояване 
и реконструкция на детски 
ясли, градини и училища за 
периода 2020-2022 г. на МОН и 
е на стойност 3 000 000 лв.

Един от акцентите на Строи-
телна програма 2021 е ремон-
тът на уличните настилки във 
всички населени места. Ос-
вен че ще бъде реализиран 
проект на стойност 1 350 000 

лв., Общината отделя и бю-
джетни средства за отдавна 
чаканите ремонти.

Осигурено е финансиране и 
за проект "Корекция и изграж-
дане на пасарелки и водосток 
на западното дере в с. Кара-
георгиево". Средствата за об-
щинския проект са осигурени 
с Постановление №250 на Ми-
нистерския съвет - 652 339 лв. 
Още един общински проект е 
насочен към уличните настил-
ки в малките населени места, 
на стойност 334 957.38 лева.

Вече е подпсан договорът 
за изпълнение на проект „Ре-
конструкция и рехабилитация 
на тротоарни настилки на ули-
ци в гр. Айтос“. Проектът се 
реализира чрез Стратегия за 

Водено от общностите мест-
но развитие на МИГ-Айтос по 
ПРСР 2014-2020, и е на стой-
ност 389 982.66 лева.

Продължава обновяването 
и на спортната инфраструк-
тура с Проект "Благоустроя-
ване и реновация на Спорт-
ната зала към стадиона в гр. 
Айтос”. Одобрените от МИГ-
Айтос допустими разходи 
по проекта са на стойност 
390 517.84 лева.

Подписан е договорът за из-
пълнение на проект „Вътреш-
но преустройство на кафе-
аперитив в партерния (пър-
ви) етаж от съществуваща 
административна сграда №9 
от Общински комплекс „Алея 
на занаятите”, в Посетител-
ски център”, по Стратегията 
на МИГ-Айтос, на стойност 
194  250.00 лева.

Подписан е и договорът за 
изпълнение на проект „Ре-
конструкция улично осветле-
ние по ул. „Братя Миладино-
ви”, „Софроний”, „Щерю Ру-
сев”, „Богориди”, „Вардар”, 
„Райна Княгиня”, „Н. Рилски”, 
„Дядо Стойно”, „Д-р Павлов” 
гр. Айтос, на стойност 140 000 
лв, без ДДС

През 2021 г. ще бъде реали-
зиран и проект „Спортна пло-
щадка №4 в УПИ I – за спор-
тен терен, кв. 50, по плана на 
гр. Айтос”, по Програмата за 
развитие на селските райони 
за периода 2014–2020 г. Раз-
мерът на одобрената субси-
дия е 84 804. 36 лв.

Започна изпълнението на 
проект „Подобряване опазва-
нето на околната среда в Од-
рин и Айтос“, по Програма за 
Трансгранично сътрудничест-
во между Република България 
и Република Турция по При-
оритетна ос 1. Околна сре-

да, Специфична цел 1.2. По-
добряване на капацитета за 
опазване на природата, ус-
тойчиво използване и упра-
вление на общите природни 
ресурси чрез съвместни ини-
циативи в трансграничния ра-
йон. Стойността на проекта е 
346 831.65 евро. 

Бюджет-2021 отделя 20 000 
лв. за проектиране на чети-
рилентов път Айтос - Бур-
гас, който значително ще об-
лекчи пътуването до и от об-

ластния град.
Община Айтос е една от 

осемте общини в област Бур-
гас, които изпълняват проект 
за реконструкция и рехаби-
литация на подземна инфра-
структура и водопроводни съ-
оръжения. Проектът е сред 
най-мащабните в България с 
финансиране по ОП „Окол-
на среда“. Общият размер 
на инвестицията е 459 000 000 
лева.

И това са само част от по-

големите проекти на Община-
та през 2021 г.. Успоредно с 
тях Общинската администра-
ция ще изпълнява още немал-
ко социални, образователни 
и културни проекти, проекти 
за заетост, за зелената ин-
фраструктура, малки инфра-
структурни проекти, както и 
екопроекти по Национална-
та програма "За чиста окол-
на среда - 2021", с финанси-
ране по ПУДООС.
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По-важни проекти, които община 
Айтос ще изпълнява през 2021 г.

ВАЖНИ СРОКОВЕ 
за

ИЗБОРИТЕ ЗА НАРОДНИ ПРЕДСТАВИТЕЛИ
за НАРОДНО СЪБРАНИЕ на 4 април 2021 Г.

Във връзка с произвеждането на избори за народни 
представители за Народно събрание на 4 април 2021  
година всеки гласоподавател след проверка в избира-
телния списък може да поиска: от датата на обявяване 
на избирателните списъци  22.02.2021 г. :

До 20.03.2021г

Избиратели с трайни увреждания, 
които не им позволяват да упражнят 
избирателното си право в изборното 
помещение, но желаят да гласуват с 
подвижна избирателна кутия, заявя-
ват желанието си в писмена форма 
чрез заявление по образец или чрез 
електронно заявление през интернет 
страницата на общините по постоян-
ния им адрес или настоящия им ад-
рес в случаите, когато своевременно 
е направено искане по чл.36 от Из-
борния кодекс за гласуване по на-
стоящ адрес

До 20.03.2021 г

Избирател, чийто постоянен и насто-
ящ адрес са в различни населени 
места, може да поиска да бъде впи-
сан в избирателния списък по насто-
ящ адрес.

До 27.03.2021 г.

Избирател, спрямо когото са допус-
нати непълноти и грешки в избира-
телния списък подава заявление за 
отстраняването им до общинската 
администрация

До 29.03.2021 г.

Избиратели с трайни увреждания, 
които не им позволяват да упражнят 
избирателното си право в изборно-
то помещение и желаят да гласуват 
с подвижна избирателна кутия, но не 
са подали заявление в срок по чл.37, 
ал.1 от Изборния кодекс (20.03.2021г.), 
може да гласуват с подвижна изби-
рателна кутия, ако заявят това и при 
условие че на територията на насе-
леното място е назначена подвиж-
на СИК

Читалищната дейност през 2020 г. - 
решително повлияна от COVID-19

ЗКПУ „Балкан“, с. Планиница
ПОКАНА

На основание чл.16, ал.3, т.1 от ЗК, и с протокол № 1/2021 год., 
Управителният съвет на ЗКПУ „Балкан“, с. Планиница, свиква Общо го-
дишно отчетно-изборно събрание, което ще се проведе на 27.03.2021 
г. от 18:00 часа в читалището на село Планиница, при следния 

Дневен ред:
1. Приемане и освобождаване на член- кооператори.
2. Отчетен доклад на Управителния съвет.
3. Отчетен доклад на Контролния съвет.
4. Приемане на годишен финансов отчет за 2020 год.
5. Вземане на решение за освобождаване на членовете на Управи-

телния съвет и Председателя, поради изтичане на мандата.
6. Вземане на решение за освобождаване на членовете на Кон-

тролния съвет, поради изтичане на мандата.
7. Избиране на нов Управителен съвет и подгласници и определя-

не на броя и мандата им.
8. Избор на Председател на кооперацията и определяне на ман-

дата му.
9. Избиране на нов Контролен съвет и подгласници и определяне 

на броя и мандата им.
10. Приемане на решение за предоставяне на пълномощия на УС 

и Председателя на кооперацията да сключват договори за креди-
ти: с банки, ДФЗ, Разплащателна агенция, юридически и физиче-
ски лица и др.

11. Разни.
При липса на кворум, събранието ще се проведе един час по- къс-

но, на същото място, при същият дневен ред. 

На основание чл.175 и чл.183, ал.3 от Изборния кодекс  във връз-
ка с  предизборната кампания за Изборите за народни представи-
тели за Народно събрание на 04.04.2021 г., кметът Васил Едрев из-
даде Заповед№РД-08-126 от 01.03. 2021 год., в която се определят 
местата за поставяне на агитационни материали, както следва:

В град Айтос агитационни материали се поставят на фасада-
та (прозорците) на сградата на Общинския център за социални и 
здравни услуги, ул.”Васил Левски” №3. Агитационни материали в 
населените места се поставят на таблата на сградите на кметства-
та. На имоти, собственост на физически или юридически лица, аги-
тационните материали могат да бъдат поставяни след разрешение 
на собственика или управителя на имота.

Партиите, коалициите и инициативните комитети в срок  до три 
дни, след датата на провеждане на изборите са длъжни да премах-
нат поставените от тях агитационни материали.

ЗА АГИТАЦИОННИТЕ МАТЕРИАЛИ 
НА ПАРТИИТЕ И КОАЛИЦИИТЕ

Предстои работа по приоритетни проекти за над 8 000 000 лв.

ОБЩИНА АЙТОС
СЪОБЩЕНИЕ

Във връзка с писмо с вх.№12-00-26/04.02.2021г. на Държавна 
агенция „Безопасност на движението по пътищата“, Община Айтос 
уведомява всички собственици на животновъдни обекти с пасищ-
ни селскостопански животни, че следва стриктно да спазват чл. 
106, ал. 1 от Закона за движението по пътищата, съгласно който 
водачите на пътни превозни средства с животинска тяга, на жи-
вотни или на стада трябва непрекъснато да направляват животни-
те, така че да не създават пречки и опасности за движението, и да 
не ги оставят без надзор в обхвата на пътя.

ОБЩИНА АЙТОС
СЪОБЩЕНИЕ

Община Айтос напомня на гражданите, че е строго 
забранено изхвърлянето на едрогабаритни отпа-
дъци до контейнерите за битови отпадъци - легла, 
дивани, матраци, дюшеци, строителни материали, ста-
ри гуми и дограма, излязло от употреба електрическо 
и електронно оборудване и др. На нарушителите ще бъ-
дат съставени актове.

Нуждаещите се от повече информация могат да 
се свържат със старши експерт Катя Иванова, еко-
лог в Общинска администрация - Айтос, на тел. 
0897/ 992 321.

Повече инвестиции в селата през 2021 г.Община Айтос

Репетираха виртуално, състезаваха се 
виртуално (странно време!). 

Но дори да изглежда невъзможно, ви-
наги намират начин да бъдат заедно и да 
се представят перфектно. 

Въпреки пандемията, и тази го направи-
ха - пет първи места от Националния кон-
курс за вокално и танцово изкуство, за Ак-
робалет "Тиара" при Военен клуб - Айтос 
с ръководител Златина Колева.

Пет първи места за „Тиара“

Златина Колева с момичетата от „Тиара“ и наградите



Уважаеми съграждани! 
Скъпи тракийци!

Историческите документи 
свидетелстват, че в началото 
на миналия век хиляди българи 
бежанци от Одринска и Бело-
морска Тракия, от Мала Азия, 
Македония и Северна Добру-
джа намират подслон в Айтос и 
околията. Със своя труд и уме-
ния бежанците допринасят за 
просперитета на нашия град. 
По това време в околията на-
мира подслон и свещеник  Пе-
тър Киприлов, бежанец от Од-
ринска Тракия, напуснал пре-
делите на Османска Турция под 
заплахата за покушение. 

Първоначално поп Пею Кип-
рилов, както е бил известен 
сред миряните, се установява 
в с. Вресово, Айтоско, където 
служи  непрекъснато шест го-
дини. Впоследствие семейство-
то му се премества да живее в 
Айтос. По спомени на 96-годиш-
ния айтозлия Панайот Калчев, 

домът на семейство Киприло-
ви се е намирал край дерето, 
днес срещу автогарата на ул. 
„Хаджи Димитър“ в междубло-
ковото пространство  на бл. 26 
и  бл. 28. 

Като тракийски деятел в Ай-
тос, поп Пею Киприлов полага 
бащински грижи за настанява-
не, изхранване и оземляване 
на хилядите тракийски бежа-
нци  в Айтос и околията. На-
стоятелството на тракийското 
братство по достойнство оце-
нява дейността на свещени-
ка и на свое заседание на 18 
февруари 1925 година избира 
Петър Киприлов за председа-
тел на Тракийското емигрант-
ско дружество „Странджа“ в 
Айтос. Това заслужено призна-
ние за Петър Киприлов беше 
повод за тракийците от града 
да приемем името му за па-
трон на дружеството и в Деня 
на Тракия – 26 март 2013 г. да 
осветим знаме на Тракийското 
дружество с името на свещени-
ка в храм „Св. вмчк Димитрий 
Солунски“ в Айтос. 

По случай 50-годишното при-
мерно пасторско служене на 
свещеник Петър Киприлов, 
през 1929 г. Н. В. Царят е бла-
говолил да го отличи по случай 
юбилея му, с орден за граждан-
ска заслуга 4-та степен. По този 
повод Киприлов е поздравен с 
телеграми  от министър-пред-
седателя на България Андрей 
Ляпчев, от Протосингела на Св. 
Софийска Митрополия, от тра-
кийски войводи, от гл. редактор 
на  в-к „Тракия“ Христо  Ман-
джуков, от Айтоското Тракий-
ско дружество „Странджа“, от 
църковни настоятелства, прия-
тели и почитатели на свещени-
ка от окръга и страната. 

На Общо събрание на члено-
вете на Тракийско дружество 
"1897 Петър Киприлов", на 16 
април 2015 г., когато предсто-
еше честване на 165-ата юби-

лейна годишнина 
от рождението на 
патрона на дру-
жеството и 120-
ата годишнина от 
учредяването на 
Тракийска орга-
низация в Айтос, 
спонтанно въз-
никна предложе-
ние за изгражда-
не паметник на 
Петър Киприлов. 
Тракийското дру-
жество изгради  
Инициативен ко-
митет, който за-
почна активна ра-
бота за популяри-
зиране живота и 
делото на Петър 
Киприлов. Реша-
ваща роля в това 
отношение допри-
несе преиздава-
нето биография-
та на свещеника 

в чест на 170-ата годишнина от 
съграждането на православен 
храм в Айтос и презентацията 
на книгата пред общественост-
та на нашия град от свещеник 
Ромил Негозов. 

Петър Димитров Киприлов 
е роден преди 170 години - на 
14.03.1851 г. в с. Пирок, Лозенг-
радско, закътано в южните па-
зви на Странджа планина, не-
далеч от борческото село Сар-
машик, днес с. Бръшлян, Мал-
котърновско. Започва начал-
ното си образование в с. Де-
рекьой, продължава ученето 
в Лозенград и Малко Търново, 
където завършва образовани-
ето си. Издадено му е свиде-
телство, с което има право да 

учителства и през 1869 г. става 
учител в родното си село. По-
следователно,  Киприлов учи-
телства девет години и в дру-
ги селища - до 1878 г. Осем-
надесетгодишен, той е първи-
ят учител в килийното учили-
ще в Сармашик. На Първи май 
1877 г. той се жени за красива-
та мома Станка Кържева от съ-
седното село Чаглаик. Създа-
ват голямо семейството с шест 
деца - три дъщери и трима си-
нове. През Първата световна 
война като офицер на фронта 
в Македония загива вторият му 
син Тодор. 

През 1872 г., като учител в 
с. Пирок, тайно е  посетен от 
Апостола на свободата Васил 
Левски, който му гостува цяла 

седмица. Под негово ръковод-
ство образуват  първите тайни 
революционни комитети в Мал-
котърновско и Лозенградско. 

През пролетта на 1876 г. е 
събрана парична помощ  в с. 
Пирок и околните села, коя-
то трябвало да бъде занесена 
в четата на Панайот Хитов и 
Дядо Желю в Сливенския Бал-
кан. Жребият се пада на Пе-
тър Киприлов и Иван Свирачев, 

учител в с. Корията. След голе-
ми опасности, двамата учители 
стигат нощно време до пещера-
та на войводата Панайот Хитов, 
която се намирала зад Сливен 
в собствената му кория. 

След Освобождението на 
България, Лозенград и Мал-
ко Търново  остават под тур-
ска власт. Тази несправед-
ливост, наложена от Велики-
те сили, разочарова дълбоко 
27-годишния революционер.                                                                                                                 
През 1879 г. учителят Петър 
Киприлов е ръкоположен све-
щеник в с. Ениджия, Лозенг-
радско от Негово Високопре-
освещенство Одрински митро-
полит Синесий. Посрещнат ра-
достно от съселяните си, мла-
дият Киприлов започва свеще-
ничеството си  в с. Пирок, къ-
дето служи непрекъснато цели 
25 години. Но през 1896 г. не-
говият дух отново е развълну-
ван и увлечен в революцион-
ната борба. Свещеник Кипри-
лов с Евангелие и кръст в ръка 
тайно заклева бъдещите четни-
ци и организира комитети за 
въстание. От началото на 1901 
г. главната революционна ор-
ганизация в България започ-
ва активна подготовка за въ-
оръжена съпротива на турска-
та власт за присъединяване на 
Одринска и Беломорска Тра-
кия към свободната вече роди-
на. С риск за живота си под бу-
лото на свещеник, Киприлов се 
промъква в блокираните села 
и организира селяните срещу 
безчинствата  на властта. 

На 27 април 1903 г. Петър 
Киприлов е арестуван и отве-
ден под стража в Лозенград, 
като на собствения му  кон се 
качил стражар, а той е отка-
ран пеша. Започват най-теж-
ките дни за свещеника. Вся-
ка вечер е разпитван и измъч-
ван. Обидени от смелостта  му, 
мъчителите подлагат Киприлов 
на средновековен метод на из-

тезание. Донасят мангал с раз-
топено олово и го заплашват 
да открие тайната на въстани-
ческото дело. Тогава един от 
джелатите налива част от раз-
топения куршум върху езика на 
затворника. Кръвта започнала 
силно да тече от устата му. На 
другия ден е поставен прав в 
карцер да гази студена вода, а 
отгоре му наливат топла вода. 
В този карцер го държат не-
прекъснато три седмици .Из-
немощял, почти мъртъв, на 21-
вия ден е изваден и поставен 
в двора на затвора на една ро-
гозка, без да може да говори и 
чува. Идва лекар и изрязва кур-
шума от езика му и раните за-
почват да заздравяват. Осъден 
е на 101 години тъмничен за-
твор и откаран в Одрин, за да 
излежи присъдата си. Специал-
на комисия, трогната от мъки-
те, на които бил подложен све-
щеник Киприлов, намаля при-
съдата му на 15 години. На Ве-
ликден 1904 г. на затворници-
те било съобщено, че ще бъдат 
освободени. След като ги фо-
тографират и подписват декла-
рации за вярност към султана, 
ги освобождават. 

В затвора Петър Киприлов 
съставя точен списък с при-
съдите и месторождението на 
осъдените затворници през 
1903/04 г. от Одринския ви-
лает. 

Днес този паметен доку-
мент, приложен в края на би-
ографията е от особено значе-
ние за потомците на тракийски-
те българи. 

Пуснат на свобода, свеще-
ник Киприлов се завръща в 
Малко Търново, където го оч-
аква ново премеждие. Явява 
се в квартирата му един турски 
войник, голям негов приятел и 
тайно му съобщава, че му под-
готвят покушение. Още същата 
вечер той с двама верни прия-
тели напуска пределите на Ос-
манска Турция.

След много премеждия све-
щеник Петър Киприлов, съби-
ра  семейството си и  се уста-
новява в с. Вресово, Айтоско, 
където по негова инициатива 
се изгражда днешният правос-
лавен храм, който носи името 
на светицата „Св. Петка“ - счи-
тана за покровител на тракий-
ските българи. След това заку-
пува къща в Айтос и поема Ено-
рията на  Карасарлий, (днес с. 
Черноград), където служи 19 
години. 

На Общо събрание на дру-
жеството през 2015 година, ко-
гато предстоеше честване на 
юбилейната 165-а годишнина 
от рождението на свещеник 

Киприлов, спонтанно възник-
на идеята за издигане паметен 
знак на патрона на дружество-
то в Айтос.

Решителна подкрепа за про-
екта Тракийското дружество по-
лучи с Решение №498/30.05.2018 
г. на Общински съвет, който 
даде съгласие да бъде допус-
ната разработка на проект за 
изграждане на паметен знак 
на Петър (Пею) Киприлов вър-
ху поземлен имот общинска 
собственост в УПИ XII; кв.120 
по плана на Айтос в градина-
та на Общински пазар. Упра-
вителният съвет на Тракийско-
то дружество изгради Инициа-
тивен комитет, който на 12 фев-
руари 2020 г. успешно защити 
проекта пред Специализирани-
те органи при Министерството 
на културата. 

Благодарим на десетките ро-
долюбиви българи, фирми и ор-
ганизации от Айтос и страна-
та за подкрепата на проекта с 
лични средства и труд. В тази 
връзка ръководството на Тра-
кийското дружество взе  реше-
ние за преиздаване биографи-
ята на Петър (Пею) Киприлов, 
написана през 1929 г. от него-
вия най-малък син Константин 
- учител в Айтоската непълна 
гимназия. Като приложение 
към биографичната книга пред-
виждаме да се впишат имената 
на всички дарители за изграж-
дането на паметника.

Доживял осемдесетгодиш-
на възраст, свещеник Кипри-
лов, след като отпразнува пет-
десетгодишния си юбилей в 
лоното на Българската Пра-
вославна църква като свеще-
ник и девет години - учител, в 
края на земния си живот той 
отправя един завет към близ-
ки и тракийци:„Деца, не забра-
вяйте Тракия, за която Бълга-
рия проля толкова скъпа кръв! 
Имайте вяра в световната пра-
вда! Бог бди над Тракия! Исти-
ната рано или късно ще възтър-
жествува!“ 

Този завет към поколения-
та  ще бъде изписан на памет-
ника му, върху мраморна пло-
ча от черен гранит. С настъпва-
нето на пролетта предстои на-
чалото на строително-монтаж-
ните работи по изграждането 
на паметния знак на свещеник 
Киприлов, чиито кости са по-
гребани в двора на православ-
ния храм в Айтос. 

Гр. Айтос, 12 март 2021 г. 

Димитър Ошавков – пред-
седател на Инициативен ко-
митет за издигане паметен 
знак на Петър (Пею) Кипри-
лов в гр. Айтос.
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стр.4 Народен приятел10
Напролет тракийци вдигат паметник 
на свещеник Киприлов в Айтос

Денят на Тракия – 26 март 2013 г. 
- освещаване на знамето на Тракий-
ското дружество с името на свеще-
ника, в храм „Св. вмчк Димитрий Со-
лунски“ в Айтос Тракийци пред храма   

За юбилея на ТД "1897 
Петър Киприлов" - Айтос 
- сребърен плакет "Кап. 
Петко Войвода" 

170 години  
от рождението му

 Така ще изглежда паметникът на Киприлов в гра-
дината на Общинския пазар



Дона МИТЕВА

Руснаците, които от броке-
ри се броят за втората вълна 
чужденци, закупили жилища 
покрай морето, започват да 
се оттеглят. След ирландците 
и англичаните, и братушките 
продават жилищата си. 

Според брокери две са ос-
новните причини – едната е 
ковид-кризата, която ги при-
нуди вече година да не са си 
виждали българските домо-
ве, а другата е падането на 
рублата. 

Докато руснаците се от-
теглят от пазара за недви-
жими имоти, българи започ-
ват да инвестират смело в 
тази ниша. 

Близо деветдесет процен-
та от имотите, закупени от 
руснаци в Поморие и Бургас, 
това лято останаха затворе-
ни. Техните стопани не можа-
ха да се възползват от тях, а 
камо ли да направят „далаве-
рата“ като предходни години 
– да пуснат и наематели, сре-
щу някоя и друга рубла и така 
да си изкарат парите за под-
дръжка на БГ жилището.

„Когато руснаците купува-
ха апартаментите си, едно 
евро вървеше около 40 руб-
ли, в момента е двойно пове-
че. Продавайки сега на два 
пъти по-ниска цена, те отно-
сително не губят. По мои на-
блюдения онези, които се 
свързват с мене, а и голяма 
част от хората, които купиха 
апартаменти в затворените 
комплекси или апартхотели-
те, са пенсионери. Стандар-
тът им на живот в Русия е до-
бър – не плащат ток и освет-
ление, имат и други облекче-
ния като хора от третата въз-
раст. Сега, когато няма как да 
дойдат в България, тези жи-
лища им носят само харчо-
ве. Затова и продават“, каз-
ва Петко Кичев, който от мно-
го години е брокер.

Преди дни той е продал 
двустаен апартамент – 50 
квадратни метра за малко 
под 30 хиляди лева. „Основно 
мотивът за продажбата при 
моята клиентка бе това, че не 
е ясно колко ще продължат 
ограниченията около панде-
мията. Миналата година не 
можаха да си ползват жили-
щето край Черно море, а си 
плащат таксите, които не са 
малки“, разказва Кичев.

По негови наблюдения рус-
наците още от април–май в 
годините преди пандемията 
пристигаха тук, водейки със 
себе си своите внуци, които 
са приключили с училище. 
Юли и август към тях се при-
съединяват и родителите на 
малчуганите, заедно с по-го-
лемите деца. И така до сеп-
тември, когато започва учеб-
ната година в Русия.

Естествено, има и таки-
ва, които ограничаваха по-
чивката си най-много до ме-

сец, а през останалото вре-
ме отдаваха апартамента си 
под наем на уж техни род-
нини, които им гостуват, а 
те де факто печелеха от не-
познати.

„От видеоконферентните 
разговори, които провеж-
дахме докато се осъщест-
ви сделката, останах с впе-
чатление, че рускинята, соб-
ственик на апартамента, 
който се намираше на пър-
ва линия, продава с неудо-
волствие“, разказа впечат-
ленията си Кичев. Любопит-
на подробност е това, че бро-
керът е обещал на продавач-
ката да прибере на отговор-
но пазене вещи, които са й 
скъпи и имат емоционална 
стойност.

Други брокери добавят към 
причините за продажба и 
това, че част от по-младите 
руснаци, които са си купили 
жилища у нас, не могат да об-
служват сделките си по кре-
дита, изтеглен в Русия, и за-
това се отърват от тази фи-
нансова тежест.

„И в Слънчев бряг пазарът 
се раздвижи. Донякъде це-
ните на жилищата паднаха, 
щом едно студио се продава 
за 12–13 хиляди евро“, заклю-
чава Кичев. По негови наблю-
дения купувачите основно са 
българи, от столицата или от 
големи градове. 

На тезгяха има извадени 
не само апартаменти, има и 
хотели и заведения, но все 
още инвеститорите са дос-
та предпазливи, обобщава 
брокерът.

От Бургаската регионал-
на туристическа камара из-
пращат вече няколко пис-
ма до Министерство на ту-
ризма с настояване за яс-
нота как ще се процедира с 
туристите от трети страни, и 
конкретно с руснаците, ко-
ито представляват значите-
лен дял в летния сезон, ако 
и сред тях да са и тези, ко-
ито си идват в собствените 
жилища. По думите на Еве-
лина Пулева, няма конкрет-
ни насоки както за отваряне 
на България към тези пазари, 
така и на визовата полити-
ка. Остава на този етап вли-
зането да става с PCR тест, 
направен 72 часа преди пре-
минаването на наша терито-
рия. „Подкрепихме колегите 
от Варненската туристиче-
ска камара, които настояват 
PCR тестът да бъде заменен 
с бърз антигенен тест. Иначе 
има пусната авиолиния на S7 
и вече се продават билети. 
Доколкото знам, наша позна-
та рускиня си купи билет от 
Бургас, за да лети към Мос-
ква в края на март. Но дали 
полетът ще се осъществи, не 
се знае“, обясни Пулева.

Нейните наблюдения от 
Поморие също сочат, че не 
само руснаци, но и украи-
нци, откакто е започнала 

пандемията, не са идвали в 
имота си.

„Преди дни съпругът ми 
ходи до Истанбул, за да по-
срещне една рускиня. Той 
също си направи PCR тест 
и осъществи трансфера до 
Бургас. Така я посрещнахме. 
Жената дойде да си нагледа 
имота. Но е много сложно, и 
тя е една от малкото“, обяс-
ни Пулева. Мислейки си, че 

и при връщане трябва да се 
прави също PCR.

Представителката на ту-
ристическия бранш в Бургас 
обясни също, че както ней-
ното семейство, така и мно-
го техни колеги се грижат 
за имоти на техни познати и 
приятели – руски граждани, 
за да не бъдат ограбени или 
разбити.

Тя допълни, че от Камара-

та са изпратили и писмо-за-
питване за Беларус за зеле-
ните коридори. „И на това 
писмо се отговаря уклончи-
во, че има субсидия за са-
молет, а традиционно тури-
стите пристигат с автобус от 
Беларус“.

Почетният консул на Руска-
та федерация в Бургас Тон-
ко Фотев също потвърди, че 
руските граждани трудно ид-

ват в имотите си у нас. „Рус-
наци наистина искат съдей-
ствие да идват у нас, но в мо-
мента режимът за влизане се 
знае какъв е от Русия в Бъл-
гария и обратно. Няма как 
да се променя и да се пра-
вят изключения. Това, кое-
то чувам от брокерите е, че 
има апартаменти на русна-
ци, които се продават“, обяс-
ни г-н Фотев.

По негови думи преди 
5-6 години е имало 40 хиля-
ди юридически лица с ру-
ско участие, около 30 хиля-
ди от тях вероятно са апар-
таменти.

И ако преди няколко годи-
ни е било лесно да се купи 
имот както в курортите по-
край морето, така и в голе-
мите градове като Бургас от 
страна на руски граждани, 
сега е много трудно този съ-
щият имот да бъде продаден. 
На този етап брокерът Петко 
Кичев казва, че сделката се 
осъществява само чрез раз-
мяна на документи, видео-
връзка и банков превод. 

Ако, разбира се, се наме-
ри купувач. В повечето слу-
чаи вече българин.

Руснаци масово  
продават имотите си по морето

ИмотИ
Инвеститори и
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Тримилионният пътник на летище Бургас през 2018 година пристигна с по-
лет на руската авиокомпания S7 от Москва.

4 Пандемията и рублата са основите 
причини

4 Повечето се жалват, че година  
не са си наобикаляли апартаментите 
по Черноморието



– Проф. Йоргова, обра-
зованието запазена сфе-
ра за жените ли е? 

– Ако се погледне статис-
тиката, може да се каже, че 
е така, защото около 80% от 
работещите в сферата на 
образованието сме жени, 
при висшето има повече ба-
ланс, но в другите степени 

на образование преоблада-
ващият брой са жени. Бих 
казала, че ние не сме за-
пазили тази сфера за себе 
си. Но нагласата ни към де-
цата и майчинския инстинкт 
ни насочват и тласкат към 
професиите в образование-
то. Всеки един от нас носи в 
сърцето си спомена за лю-

бим преподавател и никога 
не се замисля дали това е 
мъж, или жена.

Не е запазена сфера, но 
поради една или друга при-
чина повечето работещи в 
сферата на образованието 
сме жени.

– Какво е да си жена ръ-
ководител в образовани- ето? Трудно ли се балан-

сира между това да си 
преподавател, ръководи-
тел, научен работник, по-
литик, общественик? 

– Ако си българска жена, 
трябва да се справиш. Това 
сме го доказали през годи-
ните и вековете назад. Раз-
бира се, не е лесно. Ние в 
образованието сме обла-
годетелствани в едно отно-
шение и това е, че работим 
с млади хора, това ни дава 
свежа сила и ни мотивира, 
кара ни да сме в тон с про-
мените не само в науката, 
но и в обществения живот. 
Опитваме се да държим 
пулса на обществото, това 
ни вдъхновява и ни помага. 
Нашата професия е изклю-
чително благодатна профе-
сия, защото можеш да ви-
диш резултата от труда си 
в очите на младите хора, в 
тяхното удовлетворение и 
развитие като личности и 
като специалисти през го-

дините, което допълнител-
но дава сили и мотивация 
за работа.

– Кои са силните женски 
оръжия в мъжкия свят на 
политиката? 

– Аз не мисля, че оръжия-
та могат да се делят на жен-
ски и мъжки. За мен специ-
ално силата в политиката е 
в почтеността, в уважението 
и грижата за хората, в ам-
бицията да работиш за тях, 
в желанието да се решават 
проблемите им. Това са сил-
ните оръжия в политиката, 
но не ги деля  по пол. Чо-
век или ги притежава, или 
не, или иска да ги разви-
ва, или не.

– Защо виждаме по-
малко водачи жени на 
листите за депутати и на-
стъпиха ли мъжки време-
на в политиката? 

– В това отношение БСП 
има положителна тенденция 
още повече, че лидер на на-
шата партия е жена, избра-

на с пряк избор. При нас не 
можем да говорим за мъжки 
времена в политиката.

– Трябва ли да има раз-
деление в политиката на 
мъже и жени? 

– Не мисля, че трябва да 
има такова, интелигентните 
хора могат да се допълват и 
работят успешно в екип за 
постигането на общи цели и 
резултати. Не намирам при-
чина за разделение.

– Професионалният Ви 
опит ще ви помогне ли в 
политиката?

– Разчитам на професио-
налния, житейски и  общест-
вения си опит, който се на-
дявам да ми помага, за да 
бъда полезна. Това е при-
чината да вляза в листата 
на БСП и да се кандидати-
рам за депутат, защото ми-
сля, че ще продължавам 
да съм полезна за хората, 
така както съм била полез-
на за моите бивши и насто-
ящи студенти.
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Силвия ШАТЪРОВА

В месеца и седмицата на жената ви представяме две 
дами, които са избрали научна кариера, в същото вре-
ме са общественици, ръководители. Двете са достигна-
ли високи върхове в своето личностно, професионално 
и обществено развитие, притежават титлата професор, 
дами са, влизат в предизборна битка от  различни кан-
дидатдепутатски листи, но имат една обща кауза - об-
разованието. В тяхно лице Бургас има шанса да прати 
двама професори в Народното събрание.

Какво означава да си политически, обществено и социално ангажирана жена в 
България днес разказват две известни бургаски жени-кандидати за депутати от ля-
вото и от дясното политическо пространство.

Проф. Севдалина Турманова, бивш зам.-областен управител, председател на 
Общински съвет - Бургас и настоящ кандидат за депутат от листата на ГЕРБ-СДС. Тя 
е едно от най-ярките лица на науката в Бургас, дългогодишен преподавател в уни-
верситет „Проф. д-р Асен Златаров“, с над 25-годишен стаж в системата на висше-
то образование. Ръководи успешно регионалното представителство на БАН в област 
Бургас. За своя страст определя химията, а изследването на полимерите е нейна кау-
за. Професор Турманова е сред поддръжниците на идеята за минимизиране употре-
бата на пластмаси и възпитаване на отговорно поведение към тези продукти, с кое-
то да се прояви реална грижа към морето и здравето на човека.

Проф. Юлия Йоргова-Форд е три мандата общински съветник преди години, сега  
тя се завръща в голямата политика, в момента е декан в БСУ, кандидат за депутат 
от „БСП за България".

През академичната си кариера първоначално е била директор на Англо-българския 
колеж в БСУ и преподавател по основни трудови правоотношения. Владее англий-
ски на изключително ниво, участвала е в множество международни семинари и на-
учни изследвания в областта на администрацията и управлението. Била е гост-пре-
подавател в университети в Турция, Румъния и Португалия.

От 2018 година е професор по администрация и управление и декан на Центъра по 
икономически и управленски науки в Бургаския свободен университет.

Проф. Юлия Йоргова-Форд: 

Интелигентните хора могат да се 
допълват без да се делят по пол

Професори-жени  

ОБЯВА
„ИНДУСТРИАЛ ПРОЦЕССИНГ ГРУП“ ООД със седалище и адрес 

на управление гр. Бургас, ул. „Съединение“ №5, ет.3, офис 5 на 
основание чл. 97, ал. 4 във връзка с чл. 81, ал. 1, т. 2 от Закона 
за опазване на околната среда УВЕДОМЯВА всички заинтересува-
ни физически и юридически лица, че е организирана среща за об-
ществено обсъждане на доклад за оценка на въздействието върху 
околната среда (ОВОС) с всички приложения към него за инвес-
тиционно предложение: „Монтаж и въвеждане в експлоатация на 
модулна инсталация за рециклиране на отработени катализатори 
чрез пиролиза в част от имот № 000349 (нов 000387) в землище-
то на гр. Камено, общ. Камено, обл. Бургас“

Срещата ще се проведе на 19.04.2021 г., от 16:00 часа в те-
атралния салон към Читалище „Просвета-1927“, гр. Камено, ул. 
„Освобождение“ №84

Докладът за ОВОС и приложенията към него, в т.ч. доклад за 
оценка на степента на въздействие е на разположение на интере-
суващите се всеки работен ден от 10:00 до 16:00 часа в община 
Камено, РИОСВ-Бургас и на адрес гр. Бургас, ул. „Генерал Скобелев“ 
№6  - Офис „МУЛТИ ЕКО КОНСУЛТ“ ООД.

Докладът за оценка на степента на въздействие - приложение към 
доклада за ОВОС, е достъпен и на интернет страницата на компе-
тентния орган по околна среда на адрес: http://www.riosvbs.com

Писмени становища могат да се предоставят на e-mail: office@
multi-ecoconsult.com или на срещата за обществено обсъждане.

ОБЯВА
Ирина Илиева Петрова 

уведомява за инвестици-
онно предложение: "ПУП-
ПРЗ за ПИ 07079.2.2690 по 
КК на гр. Бургас в кв.23 "

ОБЯВА
Ирина Илиева Петрова 

уведомява за инвестици-
онно предложение:"ПУП-
ПРЗ за ПИ 07079.2.2702 по 
КК на гр. Бургас в кв.23"

за РЕКЛаМа 
056 82 54 35
0878 424 698

Проф. Юлия Йоргова по време на регистрацията на листата на „БСП за 
България“ в РИК - Бургас

Среща с избиратели в най-големия комплекс „Меден рудник“



– Проф. Турманова, об-
разованието – запазена 
сфера за жените ли е? 

– В българската народоп-
сихология образованието, 
или по-скоро образованост-
та, винаги са били приори-
тет. Народът ни е преминал 
през всякакви бури и ката-
клизми, но от първостепен-
но значение остава амбици-
ята да предложим на поколе-
нието след нас възможност-
та за просвещение. Това 
се доказва и от факта, че в 
България образованието е 
безплатно. Единствената не-
гативна страна на това е, че 
доскоро осигуряването на 
високо заплащане за учи-
телите беше проблем, който 
обаче в последните четири 
години намери решение. 

Ниското заплащане ве-
роятно бе повлияло мъже-
те да не търсят призвание 
в тази професия, а векове 
наред повечето учители са 
били мъже. Това е било тра-
диционно мъжка професия. 
В последно време за анга-
жимент на образованието 
грешно беше припозната и 
отговорността за възпита-
нието – отговорност, която 
следва да поеме родителят, 
майката. Да образоваш е 
различно от това да възпита-
ваш. Така логическата връз-
ка следва нишката учител-
ската професия да е в жен-
ски род, развитието на ин-
телекта. За щастие в съвре-
менния свят разделянето на 
мъжки и женски професии 
все повече се размива.

– Какво е да си жена – 
ръководител в образова-
нието? Трудно ли се ба-
лансира между това да си 
преподавател, ръководи-
тел, научен работник, по-
литик, общественик? 

– Бих добавила и още ре-
дица други роли, които са 
отредени на  всяка жена, а 
именно да е и майка, съпру-
га, домакиня, приятел. Мога 
да определя себе си като чо-
век, който обича динамика-
та. Според научните закони 
енергията не се губи, а само 
се преобразува от една фор-
ма в друга – от потенциална 
енергия в кинетична и обра-
тно. Освен това, колкото по-
вече енергия влагаш, толко-
ва по-голямо качество или 
количество краен продукт 
получаваш. 

Това е рецептата – имам 
желанието, упоритостта, яс-
ните цели, силата и чувстви-
телността на жената, които 
ме държат непрекъснато в 
будност и готовност да по-
емам отговорности, които 
приемам като свои лични ка-
узи и ме карат да се чувст-
вам отговорна да оправдая 
очакванията на хората око-
ло мен, като едновременно 
с това и да докажа на себе 
си, че съм способна. А след 
като се постигне зададена-
та цел, чувството на удовлет-
ворение от добре свършена 
работа е несравнимо. Може 

би от там черпя сила и енер-
гия за следващо начинание. 
В основата на всичко, кое-
то правя, не са само лични-
те качества, но и подкрепата 
на колегите, на семейството, 
на близките, на приятелите, 
на съмишлениците.

– Кои са силните женски 
оръжия в мъжкия свят на 
политиката? 

– Може да звучи клишира-
но, но със сигурност е вярна 
мисълта, че ако имаше пове-
че жени в политиката, в ис-
торията вероятно нямаше да 
бъдат водени толкова много 
войни чрез физически сблъ-
съци, щеше да има повече 
място за преговори, диало-
гичност, търсене на консен-

сус, тъй като у жената из-
начално не е заложен афи-
нитет към насилие и битки. 
Жената е търпелива, със-
традателна, знаеща как да 
изслуша човека пред себе 
си – все качества, от които 
днес се нуждаем, за да на-
мерим верния път заедно в 
това време на физически и 
духовни изпитания.

– Защо виждаме по-
малко водачи жени на 
листите за депутати и на-
стъпиха ли мъжки време-
на в политиката? 

– Политиката в световен 
мащаб е присъща сякаш 
на мъжете. В исторически 
план това е лесно за обяс-
нение – ролите на мъжа и 
на жената са били строго 
определени. Днес обаче не 
е така. Все пак продължа-
ва да тежи старото бреме. 
Първично е да се разсъж-
дава, че физическата сила 
е равна по сила с интелек-
туалната. Факт е обаче, че 
в последното Народно съ-
брание  председател беше 
жена, в бургаския Общински 
съвет – също.  При първи-
те избори за Европейския 
парламент през 1979 г. де-

лът на избраните жени е 
бил 15,2%. Оттогава той се 
увеличава и е достигнал 
връх от 40,4% към момента. 
Еманципацията е процес, 
който е сходен с еволюция-
та, макар и да е започнала 
да проправя път чрез рево-
люционен подход. В наше-
то все още патриархално 
общество ролите на мъжа 
и на жената са били стро-
го определени, а българи-
нът трудно загърбва тради-
циите, макар и да са таки-
ва, които ни връщат на по-
първично мислене. 

– Трябва ли да има раз-
деление в политиката на 
мъже и жени? 

– Необходим е баланс. 

Качествата, които притежа-
ват двата пола, са различни 
не само физически, но и чис-
то емоционално – в начини-
те на мислене, на усещане, 
на построяване на логиче-
ските мостове. Това е науч-
но антропологично доказа-
но. Формулата е да бъде съ-
четано и балансирано при-
съствието на типичните мъж-
ки качества с тези на жена-
та.  Политиката е изкуство 
за обединяване на хората – 
независимо от религия, кул-
тура, пол, социално положе-
ние и т.н.  Именно това тряб-
ва да е водещо. 

Жените могат да доприне-
сат много повече към този 
свят, ако вместо да се оп-
итват да придобият мъжки 
качества, наложат типично 
женските –  грижовност, же-
лание за помиряване. 

– Професионалният Ви 
опит помага ли в поли-
тиката?

– В науката и в политиката 
се създават крайни продукти 

– закони или научни трудо-
ве, обсъждат се идеи, разме-
нят се мнения. Няма как да 
си „индивидуален играч“ – 
нужни са екипи от експерти, 
колкото повече съмишлени-
ци бъдат привлечени за да-
дена кауза, толкова по-до-
бри са крайните резултати 
– така е и в науката, и в по-
литиката. „Лабораториите” 
на политиката и на науката 
работят по сходни правила.

От различните мнения и 
гледни точки крайната цел 
е да успееш да докажеш в 
науката и да убедиш в поли-
тиката своята теза. Може би 
морфологията на мисълта в 
науката и в политиката може 
да е много подобна – първо 
се ражда идеята, след което 
старателно събираме, ана-
лизираме, доказваме, ар-
гументираме, и чак накрая 
се ражда крайният продукт. 
Предизборната платформа 
може да наподобява конс-
пект с цели, които следва  
да бъдат изпълнени.
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в политиката 

В съвременния свят разделението между мъжки 
и женски професии все повече се размива

Проф. Севдалина Турманова:

Професори-жени  

Проф. Севдалина Турманова е на седмо място в листата за народни представители на ГЕРБ-СДС

Проф. Турманова умело съчетава ръководните постове като общественик 
и политик с преподавателската си дейност в университет „Проф. д-р Асен 
Златаров“

„Лабораториите” на политиката и  
на науката работят по сходни правила



Георги РУСИНОВ

Недоволни бургазлии 
заляха социалната мрежа 
заради неизпълнени дос-
тавки за храна от ресто-
ранти в града.

Първоначално хората 
реагират срещу самите за-
ведения за това, че поръч-
ките им за дома удрят на 
камък. 

След разгорещени дис-
кусии обаче се стига до 
първоизточника на про-

блема. Това е едно от две-
те известни приложения 
за поръчка на храна. В не-
го са включени различни 
ресторанти в Бургас, кои-
то имат услуга за доставка 
до адрес. Проблемът е, че 
приложението се явява 
посредник между клиента 
и ресторанта и често води 
до неприятни недоразуме-
ния и мискомуникация 
между двете страни.

За един такъв случай на-

връх 8 март разказва бур-
газлийка. Малко след 19:00 
часа приложението прие-
ма поръчката й. След око-
ло час обаче получава съ-
общение, че е отказана. 
Нормално в такава ситуа-
ция жената да обвинява 
ресторанта. Собственикът 
на свой ред обяснява, че е 
станало недоразумение, 
тъй като обектът се затва-
ря в системата на прило-
жението в 19:00 часа, до-
когато приемат поръчки за 
доставки, а в този ден след 
18:10 часа са нямали пове-
че направени през него. 
Казусът е изяснен, а соб-
ственикът поднася извине-
ния. Той обаче призовава 
клиентите да звънят ди-
ректно в ресторанта, чий-
то номер е обявен във 
Фейсбук страницата им, 
за да не се стига и друг път 
до подобни недоразуме-
ния.

Оказва се, че това не е 
изолиран случай. В диску-
сията веднага разочаро-
ванието си от приложени-
ето започват да споделят 
и други бургазлии. Колко-
то и удобно да изглежда с 
няколко кликвания да си 
поръчаш вечеря през те-
лефона, толкова и често 
това е невъзможно. При-

чините – много. Освен го-
репосочения случай, по-
търпевши от приложение-
то казват още, че често 
ресторантите не разбират, 
че има заявена поръчка и 
едва когато доставчикът 
отиде да взима храната, те 
установяват, че има така-
ва заявка. Това, естестве-
но, води до закъснения 
при самите доставки, кое-
то също изнервя ползвате-
лите на приложението. 

Пред „Черноморски 
фар“ част от ресторан-
тьорите, ползващи плат-
формата, признават, че са 
се сблъсквали с пробле-
ми, породени най-вече от 
недобрата комуникация 
между служители на при-
ложението и самите заве-
дения. Освен недоволните 
клиенти, много ресторан-
тьори също апелират за в 
бъдеще хората да поръч-
ват директно от тях на обя-
вените телефони. 

Замисълът на самото 
приложение със сигурност 
не е лош. Това е и още 
един начин добрите ресто-
ранти да се рекламират и 
да печелят пари. След ка-
то обаче има подобни ка-
зуси, и то нерядко, добре е 
да се помисли как това да 
се избегне в бъдеще.

Бургазлийка остана без храна  
от ресторант заради интернет приложение

Михаил КОЛЕВ

Река Факийска край село 
Зидарово е топмястото 
сред рибарите от региона 
през последните седмици. 
В социалните мрежи посто-
янно се дава информация и 
се качват снимки за успе-
шен улов от въпросния во-
доем, намиращ се в нача-
лото на созополското село. 
Основно кълвяло на таран-
ка, в големи количества и 
добри размери.

Заради наплива на риба-
ри и постоянните въпроси 
„Има ли риба на Зидарово“ 
селото се превърна в нари-
цателно сред любителите 
на въдицата в Бургас и окол-
ността. Някои от тях инфор-
мират, че дори и пристигна-
ли рано сутрин на реката, 
трудно си намирали място, 
където да се позиционират. 

„Даже и по дърветата 

имаше покатерени, кракът 
ми повече няма да стъпи 
там“, не крие разочарова-
нието си един от рибарите. 

„Да, доста хора се съби-
рат, но така е на местата, 
където е рибата. Важното е 
като си тръгваме, да си при-
бираме отпадъците, да не 
се сърдим на по-ранобуд-
ните и на колегите с по-до-
бра слука“, отвърна друг.

А рибата била толкова 
много, че дори и на асфал-
та да се хвърли въдица, щя-
ло да се хване все нещо, 
коментира зевзек. Негов 
колега допълва, че който не 
е отишъл – той не е напъл-
нил кофата с улов. 

Съвсем естествено, поч-
ти всеки е заснел уловена-
та риба като доказателство, 
защото както гласи попу-
лярната приказка: „Най-
много се лъже по време на 
риболов и преди избори“. 

Рибата изби край 
Зидарово, кълвяло 
дори и на асфалта 

СтРа НИ ца 14 12-15 МаРт 2021

ДжоБмоят

З А П О В Е Д № РД-04-47/ 10.03.2021 год.,
гр. Бургас

На основание чл. 106, ал. 1 и ал. 6 от ППЗСПЗЗ и чл. 3, ал. 3, т. 24 от Устройствения правилник на Областните дирекции „Земеделие” във 
връзка с §12а от ПЗР на ЗСПЗЗ и чл. 27, ал. 9 от ЗСПЗЗ и чл. 105, ал. 2 и 3 от ППЗСПЗЗ,  Заповед за упълномощаване на МЗХГ -№РД-46-224/ 
22.05.2019 г., писма за съгласие по чл. 106, ал.1 от ППЗСПЗЗ с изх.№66-739/15.04.2020 г., изх.№66-6586/03.02.2021 г. на Министъра на земе-
делието, храните и горите, както и Протокол от 08.03.2021 г. във връзка с ал.8, изречение второ от ЗСПЗЗ на комисия назначена със Заповед 
№РД-04-100/29.05.2020 г. на Директора на ОД“Земеделие“ Бургас.

Н А Р Е Ж Д А М:
I. Откривам процедура за провеждане на търг с тайно наддаване по реда на чл. 27, ал. 9, във връзка с ал. 8 от ЗСПЗЗ за придобиване 

право на собственост върху имоти частна държавна собственост, представляващи земеделски земи по §12а от ПЗР на ЗСПЗЗ, находящи се из-
вън урбанизирана територия, както следва:

№ Съгласие от МЗХГ Землище № по КККР площ/ 
дка НТП Дан.  Оц. за 

2021
Паз. Оц.  оце-

нител Депозитлв. Разходи  
чл.56ш

1 съгласие изх. №66-
739/ 15.04.2020 г

гр.Бургас,
кв. Горно Езерово ПИ 07079.7.1649 2.911 стоп.двор изо-

ставена земя 507,00 14 904.00 1 490.40 506.00

2 съгласие изх. №66-
6586/ 03.02.2021 г 

с.Росен,
общ. Созопол ПИ 63029.21.646 2.572 стоп.двор изо-

ставена земя 103,50 8 477.00 847,70 50.00

2 съгласие изх. №66-
6586/ 03.02.2021 г 

с.Росен,
общ. Созопол ПИ 63029.21.649 3.492 стоп.двор изо-

ставена земя 140,60 11 866.00 1 186,60 50.00

II. Условия за участие: Право на участие имат 
физически лица, еднолични търговци и юридически 
лица регистрирани по Търговския закон или по За-
кона за търговския регистър и регистъра на юриди-
ческите лица с нестопанска цел.

I I I .  Подаване на документи за участие в тър-
га: Заявителите или писмено упълномощено от тях 
лице с нотариална заверка на подписа подават в 
Областна дирекция „Земеделие” - Бургас заявление 
по образец утвърден от Министъра на земеделието, 
храните и горите, в което се посочват: местонахож-
дението, номерът и площта на поземления имот и 
предлаганата цена в лева за имота, изписана с ци-
фри и думи. За всеки имот се подава отделно заяв-
ление. В случаите когато заявлението се подава от 
ЕТ или юридическо лице задължително се посочва 
ЕИК, съгласно Закона за търговския регистър и ре-
гистъра на юридическите лица с нестопанска цел. 

При подаване на заявлението заявителят или 
упълномощеното лице представят документ за 
самоличност и прилагат:

1. Нотариално заверено пълномощно, когато 
документите се подават от упълномощено лице;

2. Платежен документ за внесен депозит в 
оригинал, когато плащането не е извършено по 
електронен път;

3. Решение на съответния оправомощен орган за 
закупуване на държавните имоти - предмет на 
продажбата, когато заявлението се подава от 
юридическо лице или от едноличен търговец;

4.  Декларация за обстоятелствата по чл.106, ал. 
18 от ППЗСПЗЗ – липса на свързаност с друг канди-
дат

5. Декларация за събиране, съхраняване и обра-
ботване на лични данни, във връзка с Регламент /
ЕС/ 2016/679 на Европейския парламент и на Съве-
та от 27 април 2016г. относно защитата на физиче-
ските лица, във връзка с обработването на лични 
данни и относно свободното движение на такива 
данни и за отмяна на Директива 95/46/ЕО.

IV. Място и срок за получаване на заявления: 
Документите за участие в търга се получават в сгра-
дата на Областна Дирекция „Земеделие” гр. Бургас, 
ул.”Цар Иван Шишман” № 8, стая №6 всеки работен 
ден от 9:00 до 17:30 часа, в срок от 30 /тридесет/ 
календарни дни считано от датата на публикуване на 
заповедта в местен вестник (за област Бургас) или 
могат да бъдат изтеглени от интернет страницата на 
ОД”Земеделие” Бургас - http: //www.mzh.
government.bg/ODZ-Burgas/bg/ Home.aspx.

V.  Място и срок за подаване на заявления: До-
кументите за участие в търга се подават в сградата 
на Областна Дирекция “Земеделие” Бургас, ул.”Цар 

Иван Шишман” № 8, стая №6 всеки работен ден от 
09:00 до 12:00 и от 12:30 до 17:30 часа, в срок от 
30 /тридесет/ календарни дни считано от публикува-
нето на заповедта в местен вестник (за област Бур-
гас). За всеки имот се подава отделно заявление. 
Не се допускат за участие кандидатите, чиито заяв-
ления са подадени след срока.

VI. Депозитът за участие е 10% от началната 
тръжна цена определена по реда на чл. 105, ал. 7 
от ППЗСПЗЗ, върху него не се начислява лихва и не 
подлежи на връщане при отказ от сключване на дого-
вор. Банковото бордеро /оригинал/ за внесения депо-
зит се представя заедно с документите за участие в 
търга. За всеки имот се представя отделен документ 
за депозит. Депозитът се внася по набирателна 
сметка на Областна Дирекция „Земеделие” гр. 
Бургас: ОББAД Бургас-IBAN: BG48 UBBS 8002 3300 
2525 10 BIC:UBBSBGSF,  Основание: Депозит за 
участие в търг по чл.27, ал. 9 от ЗСПЗЗ.

VII. Място за обявяване на протоколите от тър-
га: Информационното табло на ОД „Земеделие” Бур-
гас, ул.„Цар Иван Шишман” №8, ет.1 и на интернет 
страницата на Дирекцията http: //www.mzh.
government.bg/ ODZ-Burgas/bg/Home.aspx. В 
7-дневен срок участниците могат да направят 
писмени възражения до тръжната комисия.

VIII. Заявление, представено в незапечатан плик 
е недействително. Подадените пликове със заявле-
ния се записват с входящ номер, дата и час в регис-
търа. Търгът, на който могат да участват всички 
заинтересовани лица, може да се проведе само 
когато най-малко двама кандидати са подали 
заявление за участие и са допуснати до участие в 
търга.  Когато на търга са обявени повече от един 
имот, при явяване на един кандидат за даден имот 
той се обявява за спечелил търга при предложената 
от него тръжна цена с тайно наддаване.

IX. Предлаганата цена е в цяло число левове и 
не може да бъде по – ниска от началната тръжна 
цена. Не се допускат за участие кандидатите, чиито 
заявления са подадени след срока по чл. 106, ал. 7, 
от ППЗСПЗЗ, не съдържат документите по чл. 106, 
ал. 10 и 14 ППЗСПЗЗ или не отговарят на 
изискванията по чл. 106 от ППЗСПЗЗ.

X. Директорът на ОД „Земеделие” – Бургас в 3 /
три/ дневен срок след изтичането на крайния срок 
за подаване на заявления за участие в търга, назна-
чава със заповед тръжна комисия. В 14 /четирина-
десет/ дневен срок тръжната комисия разглежда 
заявленията, класира предложенията и определя 
спечелилия търга кандидат. За резултатите от търга 
се съставя протокол съгласно чл. 107, ал. 8 от ППЗ-
СПЗЗ и се обявява на местата посочени в т.VII.

XI. В случаите по чл.108, ал.1 от ППЗСПЗЗ, кога-
то кандидатите за един имот са предложили една и 
съща цена, между тях се провежда търг с явно над-
даване като председателят на тръжната комисия ги 
уведомява по реда на ГПК за деня, часа, условията 
и реда, обявява началната тръжна цена, от която за-
почва наддаването и определя стъпка на наддаване-
то в размер на 100 /сто/ лева.

XII. Търгът се счита за спечелен от участника 
предложил най- високата цена за имота.

XIII. Лицата, които придобиват имотите  по реда 
на чл. 27, ал.9 от ЗСПЗЗ, заплащат разходите по  
чл.56ш, ал.1, т.2 от ППЗСПЗЗ.

XIV. Условия за връщане на депозита – Депози-
та на спечелилия участник се прихваща от цената 
при придобиване на имота. Внесените депозити от 
некласираните кандидати се възстановяват в 7-дне-
вен срок след приключването на търга след подава-
не на заявление в счетоводството на ОД”З”, депози-
тът на кандидата, класиран на второ място–след 
подписване на договора със спечелилия кандидат. 
Депозитите на кандидатите, класирани на първо и 
второ място не се възстановяват при отказ за 
сключване на договор. Депозитът на обжалвалия 
търга участник се възстановява след влизане в сила 
на съдебното решение.

XV. След приключване на търга, министърът на 
земеделието, храните и горите или упълномощено от 
него длъжностно лице със заповед определя класи-
раните на 1 и 2 място кандидати, която се публику-
ва на интернет страницата на МЗХГ и на интернет 
страницата на ОД “Земеделие“ Бургас - http: //www.
mzh.government.bg/ODZ-Burgas/bg/Home.aspx  при 
спазване на изискванията на ЗЗЛД. ОД“З“ уведомя-
ва участниците по реда на ГПК.

XVI. Министърът на земеделието, храните и гори-
те или упълномощено от него длъжностно лице 
сключва договор с лицата, спечелили търга, след за-
плащане на цената на имота, дължимите данъци, 
такси и режийни разноски по сметка на МЗХГ–
BG97 BNBG 9661 3000 1500 01, БНБ–ЦУ София.

XVII. Настоящата Заповед да се публикува на ин-
тернет страницата на Областна дирекция „Земеде-
лие”  Бургас, на страницата на Министерството на 
земеделието, храните и горите и в един местен вест-
ник, най-малко 30 /тридесет/ дни преди крайния 
срок за подаване на заявленията за участие. 

Заповедта следва да се постави в 3 /три/ дневен 
срок от издаването й на информационните табла на 
ОД”З” Бургас, ОСЗ Бургас и община Бургас.

ЛИДИЯ СТАНКОВА  ..…/ п/ …….
Директор ОД „Земеделие“ – Бургас

Изпатили съветват: Звънете 
директно на ресторантите



Михаил КОЛЕВ

Волейболистите на „Неф-
тохимик 2010“ (Бургас) на-
несоха първа домакинска 
загуба на „Левски“ (Со-
фия). Бургазлии надиграха 
столичния тим с 3:0 (25:23, 
25:23, 25:13) в двубой от 13-
ия кръг на Националната 
волейболна Суперлига при 
мъжете.

След изиграването на то-
зи мач шампионите са тре-
ти в таблицата с 24 точки 
(9 успеха, 4 загуби), „Лев-
ски“ е втори с 26 точки и 
същия баланс. 

„Нефтохимик“ показа 
стабилност и хладнокръвие 
във важните ситуации, ко-

ето бе ключово за развоя 
на срещата като цяло. Из-
вън игра за тях бяха Геор-
ги Братоев, който изтърпя-
ва наказание от 3 мача, и 
Николай Николов, получил 
контузия в кръста ден пре-
ди двубоя.

В следващия кръг, който 
се явява последен от ре-
довния сезон преди започ-
ването на плейофите, бур-
гаският клуб приема „Доб-
руджа“. Срещата е утре от 
18:30 часа в зала „Мла-
дост“. В игра ще се завър-
не Георги Братоев, а от ща-
ба на шампионите се надя-
ват, че Ники Николов също 
ще е на линия за домакин-
ството срещу добричлии.

Cтра ни ца 15 12-15 Март 2021

Михаил КОЛЕВ

Бегачът Шабан Мустафа 
усилено се готви за нови 
подвизи през 2021 година. 
Маратонецът от сунгурлар-
ското село Костен заяви, че 
в момента се намира в под-
готвителен период, като поч-
ти всеки ден прави дълги бя-
гания и целта му е да не па-
да под 140 избягани киломе-
тра за седмица. Трениров-
ките си провежда в Сунгур-
ларе и Костен. 

„Каквото направя сега ка-
то подготовка – това е. По-
сле влизам в състезателен 
период и онова, което съм 
постигнал по време на тре-
нировките ще покаже по 
време на състезанието на 
какво ниво съм и как съм се 
подготвил“, казва той. 

Богат календар от различ-
ни дистанции очакват Мус-
тафа през следващия месец. 
На 10 април той ще се впус-
не на „Рън Поморие“, къде-
то ще избяга 10 км, полови-
ната от които ще са по пя-
сък, а останалата част - вър-
ху дига. На следващия ден 
Шабан Мустафа ще участва 
на маратон „Стара Загора“, 
тук състезателят ще се впус-
не  на най-късата дистанция 
от 10 500 м шосейно бягане. 
Маратон ,,Стара Загора‘‘ е 
първият от веригата на ма-
ратоните в България.  

Той отново ще има въз-
можността да покаже кла-
сата си и на „свой терен“. 

Това е факт, след като Сун-
гурларе отново бе върнато 
на картата в „Рън България“ 
и ще домакинства на 17 ап-
рил. Дистанцията, на която 
той ще се пусне, също е с 
дължина 10 км, но на пресе-
чен терен с денивелация 
320м. Подобен ще бъде те-
ренът и на 18 април в Ямбол, 
където Мустафа ще тича 8 
км. 

С нетърпение той очаква 
началото на националния 
шампионат по планинско бя-

гане, което ще бъде в рам-
ките на два дни – 24 и 25 ап-
рил. В първия ден домакин 
ще е Челопеч, който ще 
предложи на Шабан и на ос-
таналите участници трасе от 
10 км. Това е класическата 
дистанция, която тази годи-
на ще е само с изкачване с 
1000 м денивелация. Втори-
ят ден бегачите се пренасят 
в Златица, където състеза-
телите ще участват в Шам-
пионата на България на дъл-
га дистанция от 30 км с 2000 

м денивелация.
Освен в България Муста-

фа ще се опита да постигне 
и поредни международни 
успехи. Първото му такова 
извън страната ще бъде на 
12 юни. Тогава той ще оти-
де в Лихтенщайн за ЛГТ Ал-
пийски маратон (42 км), на 
който е участвал два пъти и 
от двете участия се завръ-
ща в България като победи-
тел. Домакините са искали 
Шабан Мустафа задължи-
телно да участва сега, като 
последен победител в мара-
тона от 2019, който през из-
миналата година не се със-
тоя заради пандемията. 

През 25-27 юли, Мустафа 
ще се впусне на най-дълго-
то си бягане в чужбина – ул-
трамаратона в Давос, Швей-
цария, с дължина 68 км, с 
2600 м денивелация. Трасе-
то е изключително красиво 
и с много разнообразен те-
рен. Конкуренцията на по-
добни стартове е жестока, 
което прави състезанието 
по-интересно и интригува-
що . 

„В момента се чувствам 
много добре. Нямам никак-
ви травми. Тренировките, 
които правя, ми се отразя-
ват доста ползотворно. По-
някога ходя и до Нова Заго-
ра, за да тренирам и да се 
консултирам с Динко Ган-
чев, който ми помага много 
и следи моето бягане. Липс-
ваха ми много състезания-
та, заради пандемията в цял 
свят, които през миналата 
година доста объркаха 
спортния календар. Надя-
вам се, че ще се представям  
максимално добре“, заяви 
Шабан Мустафа. 

„Нефтохимик“ загуби по изключително 
драматичен начин гостуването си на „Доб-
руджа“ (Добрич). Двубоят от 21-вия кръг 
на Втора лига завърши при резултат 3:2 в 
полза на добруджанци. До 85-ата минута 
„шейховете“ водеха с 2:1 и бяха на път да 
запишат сензационна победа, но с две по-

падения в последните 5 минути на мача 
домакините успяха да грабнат трите точ-
ки. Във временното класиране „Нафтата“ 
продължава да е на последна позиция с 
едва 7 точки. В следващия кръг бургаз-
лии приемат тима на „Литекс“ (Ловеч). 
Срещата е на 15 март от 15:30 часа.

„Нафтата“ с инфарктна 
загуба в Добрич

Бегачът ШаБан Мустафа  
се готви ударно за нови подвизи

Чф

„нефтохимик 2010“ отнесе 
„Левски“ насред софия

www.burgas.bg

       
  

 

Сгъстен цикъл 
очаква маратонеца 
през април

Мустафа се намира в много добра форма и с не-
търпение очаква състезанията

ВОЛЕЙБОЛ
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Михаил КОЛЕВ

„Черноморец“ (Бургас) ще гони задължителна победа 
при гостуването си на „Спартак“ (Пловдив). Битката меж-
ду двата тима е утре от 15 часа. При евентуална грешна 
стъпка „акулите“ могат да отстъпят първото си място на 
преследвача „Марица“ (Пловдив). Разликата в класира-
нето на Трета югоизточна лига е 3 точки в полза на бур-
газлии. Затова играчите на Малин Орачев са твърдо ам-
бицирани да си тръгнат като победители при гостуване-
то на „гладиаторите“. В бургаския тим няма контузени 
играчи и всички ще бъдат на линия за двубоя. От щаба 
на „акулите“ се надяват на коректно съдийство, което 
да не повлияе на крайния резултат.

„Акулите“ отиват  
в Пловдив за 
задължителни  

три точки

Играчите на „Черноморец“ нямат право на греш-
ка тази събота

ФУтБОЛ



„Черноморски фар“

На 10 март своя вековен 
юбилей отпразнува Иван 
Атанасов Хаджииванов – 
фаропазачът, който пове-
че от четири десетилетия 
достойно и с чест носи 
своята вахта, осигурявай-
ки непрекъснатото дейст-
вие на фара.

Роден и израснал в бли-
зост до този най-стар фар 
по българското черно-
морско крайбрежие, бай 
Иван като че ли е орисан 
никога през годините да 
не губи връзката си с мо-
рето и военните моряци. 

Служил в състава на Бе-
ломорския ни флот през 
Втората световна вой-
на, той преживява едни 
от най-бурните и прелом-
ни години в историята на 
Българските военномор-
ски сили. От бреговете 
на Бяло море, в края на 
1944 година се озовава в 
Созопол, а после житей-
ският му път го връща на 
север, към Варна и род-
ното му място. 

От 1949 до 1992 годи-
на той работи като фа-
ропазач и служи на фар 
Шабла. Когато започва 
работа там, синът му е на 

годинка, по-късно се раж-
да дъщеря му и най-близ-
ките му са винаги с него 
– те са последното семей-
ство, което живее на фа-
ра, въпреки неудобства-
та и липсата на дори еле-
ментарни от днешна глед-
на точка улеснения. 

Синът му, който за съ-
жаление вече е покойник, 
наследява неговата про-
фесия и също работи на 
фара. Всъщност всеки се-
меен спомен или значима 
дата от фамилната исто-
рия са неразривно свър-
зани с морето и шаблен-
ския фар. Днес бай Иван 

се радва на двама внуци 
и един правнук, на които 
със сигурност е предал и 
частица от своята отдаде-
ност на морето.  

Въпреки ограниченията, 
наложени от пандемия-
та, Командването на Во-
енноморските сили и на-
чалникът на Хидрограф-
ската служба засвиде-
телстваха своята искре-
на моряшка благодарност 
към бай Иван за всички 
онези повече от четири 
десетилетия на тежка и 
отговорна, изпълнена с 
безброй несгоди и лише-
ния, работа на най-източ-

ната географска точка на 
България.

От името на контраад-
мирал Кирил Михайлов, 
командир на ВМС, на 
юбиляря бяха връчени  по-
здравителен адрес и по-
четна монета. Капитан І 
ранг Венцеслав Николов, 
заедно с офицери от фор-
мированието, му под-

несоха  
с в о и т е 
приветствия и му пода-
риха почетна юбилейна 
значка.

Признателнос-
тта, уважението 
и поздравлени-
ята от военните 
моряци искре-
но развълнува-
ха столетника, 
който е съхранил 

своя силен дух и 
увереност. Не на 

шега той обеща при 
първа възможност да 

посети фара и да пока-
же на по-младите си коле-
ги как се носи службата и 
да им предаде тайната на 
своето дълголетие. 
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в бургас

Флотски фараджия навърши сто години

Дона МИТЕВА

Две саксии с най-красивите и най-скъпи 
орхидеи от вида „Ванда“ купи бургазлия за 
Осми март. Джентълменът е споделил с фло-
ристите, че те не са за съпругата и любовни-
цата, а са за майка му и съпругата. Една сак-
сия от кралицата на орхидеите струва около 
90 лева в момента на пазара.

По време на женския празник свършиха 
и розите в Бургас. Дори в момента по цве-
тарските магазини трудно може да се наме-
ри рязан цвят роза. Чакат се доставките от 
чужбина.

„Не знаехме какво да очакваме този Осми 
март. Помним добре шока от миналата годи-
на. Затова и складовете за цветя мога да ка-
жа, че тази година бяха заредени наполови-
на, в сравнение с 2019-а. Затова се стигна и 
до изчерпване на някои видове рязан цвят“, 
сподели Анна Панайотова, флорист.

По време на женския празник 
свършиха розите в града

Бургазлия даде  
200 лева за орхидеи

През 1944 
година  
се озовава  
в Созопол
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